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Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.17827-17828 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

17828-17839
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-
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4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
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σης: 
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β) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την αποκατάσταση της σιδηροδροµικής σύνδεσης
Θεσσαλονίκης-Φλώρινας, σελ. 17845

γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη:
i) σχετικά µε την ανάγκη θέσπισης κανόνων για τις δηµό-

σιες συναθροίσεις, σελ. 17846
ii) σχετικά µε τα ναυάγια µε τοξικά-πύρηνικά απόβλητα στη

Μεσόγειο, σελ. 17848
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Αθήνα, σήµερα στις 29 Σεπτεµβρίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.33’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 28-9-2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΣΚΒ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
28 Σεπτεµβρίου 2011, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Εκδίκαση πράξεων διαφθοράς πολιτικών και
κρατικών αξιωµατούχων, υποθέσεων µεγάλου κοινωνικού ενδια-
φέροντος και µείζονος δηµοσίου συµφέροντος»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Βούρο, Βου-
λευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βιάννου Νoµού Ηρα-
κλείου αιτείται τη µείωση της τιµής kwh (κιλοβατώρας) του
αγροτικού τιµολογίου της ΔΕΗ προκειµένου να συµπιεστεί το κό-
στος παραγωγής.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας
Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επανεξέταση θέµατος που αφορά
στην κατάργηση της ΔΟY Καστελλίου.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο ενδεχόµενο
κατάργησης του αθλητικού τµήµατος της  Πόµπιας, Ηρακλείου.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας
‘Ενωσης Καθηγητών Πληροφορικής  εκφράζει την αντίθεσή του
για την ανακίνηση του  θέµατος «µετατάξεις εκπαιδευτικών του
κλάδου ΠΕ 19-ΠΕ 20».

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας
Οµοσπονδίας Σωµατείων Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε Ανα-
πηρία  αιτείται την πλήρη εξαίρεση των οικογενειών των ατόµων
µε αναπηρία από το µέτρο του τέλους ακίνητης περιουσίας.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Οικιστών Γεωργίου
Παπανδρέου αιτείται την επίλυση  κοινωνικών,νοµικών και περι-
βαλλοντικών θεµάτων του εν λόγω οικισµού. 

7) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Δασκάλων -Νηπιαγωγών
Νάξου αιτείται την αναβάθµιση των γραφείων πρωτοβάθµιας και
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης  της Νάξου σε διευθύνσεις εκπαί-
δευσης.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια ‘Ενωση Υπαλλήλων
Οργανισµού Απασχόλησης Εργατικού Δυναµικού  εκφράζει την
αγωνία της για το µέλλον του ΟΑΕΔ.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας Δι-
καστικών Υπαλλήλων Ελλάδος  αιτείται την αναγνώριση της
διακριτότητας των δικαστικών υπαλλήλων, ώστε να τύχουν των
ιδιαιτεροτήτων οι οποίες ορίζονται από το Σύνταγµα και το νο-
µοθέτη.

10) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Θήρας Νοµού Κυκλάδων αι-
τείται την επέκταση της εισαγωγής των πολυτέκνων µαθητών του
νησιού στα Α.Ε.Ι., εκτός από την οικεία Περιφέρεια Νοτίου Αι-
γαίου,  στην Περιφέρεια Αττικής, καθώς και τη διατήρηση της
λειτουργίας του γραφείου συµβουλευτικής και επαγγελµατικού
προσανατολισµού.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας
Οµοσπονδίας Σωµατείων Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε Ανα-
πηρία  αιτείται την προστασία της οµοσπονδίας από το µέτρο
της εργασιακής εφεδρείας στο δηµόσιο και στα ΝΠΙΔ του ευρύ-
τερου δηµόσιου τοµέα.

12) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Καψαλάκης Ζαχαρίας, αιρετός της
ΠΥΣΠΕ Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την έλλειψη εκπαιδευτικών
σε πολλά  σχολεία πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης του νοµού.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλαδικός Σύνδεσµος Πα-
ραπληγικών και Κινητικά Αναπήρων  αιτείται εξαίρεσης από την
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έκτακτη εισφορά ειδικού τέλους ακινήτων, µέσω της ΔΕΗ.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη ψυχια-
τρικής κάλυψης εφήβων, καθώς κλείνει η µοναδική ψυχιατρική
Μονάδα Εφήβων,  µε έδρα την Πάτρα.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Δυτικής Αχαΐας  ζητεί τη διά-
σωση του Φράγκικου κάστρου Ζησιµέϊκων της Κοινότητας Φλόκα
της Δηµοτικής Ενότητας Ωλενίας του Δήµου.

16) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών
Υπαλλήλων εκφράζει την αντίθεσή της στη φοροεπιδροµή και τις
γενικότερες αδικίες εις βάρος των Ελλήνων αστυνοµικών.

17) Οι Βουλευτές Α’, Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  οι Πανελλήνιες Οµοσπονδίες των εργαζοµέ-
νων στα Σώµατα Ασφαλείας, (Αστυνοµικών- Πυροσβεστών-
Λιµενικών), διαµαρτύρονται για τις δυσβάστακτες οικονοµικές,
εργασιακές και ασφαλιστικές συνθήκες που διαµορφώνονται εις
βάρος του προσωπικού των Σωµάτων Ασφαλείας.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Δυτικής Αχαΐας, Νοµού
Αχαΐας  αιτείται τη συντήρηση του Φράγκικου κάστρου Ζησιµέϊ-
κων της κοινότητας Φλόκα της Δηµοτικής Ενότητας Ωλενίας.

19) Η Βουλευτής Λαρίσης κ. ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία  ο Δήµαρχος Κιλελέρ, της Περιφέρειας Θεσσα-
λίας  αιτείται την άµεση ακύρωση της παράνοµης παρακράτησης
εισφοράς προς τον ΕΛΓΑ, όπως και την επιστροφή χρηµάτων σε
όσους έχουν ήδη πληρώσει την παρακράτηση.

20) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Ανέστης Ρουµπάτης, κάτοικος Με-
σοποτάµου των Αγίων Σαράντα αιτείται την επανεξέταση θέµα-
τος που αφορά περικοπές των συντάξεων του ΟΓΑ από ακρίτες
γέροντες.

21) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο τοµέας Αποδήµου Ελληνισµού αιτείται
εκ µέρους πολιτών, κατοίκων εξωτερικού την υποβολή φορολο-
γικής δήλωσης, εφόσον διαθέτουν όριο εισοδήµατος, προσδιο-
ριζόµενο περίπου στα 650 ευρώ, όπως ισχύει και για τα ενοίκια.

22) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ιαµατικών
Πηγών και των Λουτροπόλεων Ελλάδας,  αιτείται τη θετική συµ-
βολή στην επίλυση των προβληµάτων του κλάδου τους.

23) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο ιατρός ΙΚΑ, Δ. Συκάκης   εκφράζει
την δυσαρέσκειά του για την ενδεχόµενη παράταση χρόνου συ-
νταξιοδότησης στα εβδοµήντα αντί στα εξήντα επτά σε ό,τι
αφορά τον ΕΟΠΥ.

24) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Συνταξιούχων Δηµο-
τικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων Νοµού Καρδίτσας διαµαρτύ-
ρεται για την αύξηση του ταχυδροµικού τέλους αποστολής εφη-
µερίδος.

25) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βόλου  αιτείται ώστε οι ρυθ-
µίσεις που αφορούν τις δηµοτικές κοινωφελείς επιχειρήσεις να
επεκταθούν και στις δηµοτικές επιχειρήσεις µε ειδικό σκοπό τη
ραδιοφωνία.

26) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Οικογένειας Θεραπευ-
τικού Προγράµµατος ΚΕΘΕΑ «Νόστος» αιτείται την καταβολή
της προβλεπόµενης επιχορήγησης στον οργανισµό  χωρίς περι-
κοπές και τη γενικότερη στήριξη του έργου του.

27) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η ΕΣΑΜΕΑ αιτείται την πλήρη εξαίρεση
των ατόµων µε αναπηρία και γονέων-κηδεµόνων-συζύγων ατό-
µων µε βαριά αναπηρία από όλες τις νέες µειώσεις συντάξεων
κύριων και επικουρικών.

28) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων Προσω-
πικού Λιµενικού Σώµατος αιτείται την επίλυση µιας σειράς
υπηρεσιακών,εργασιακών, ασφαλιστικών και οικονοµικών ζητη-
µάτων που αφορούν στο προσωπικό του Λιµενικού Σώµατος.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  Φίλοι του Κέντρου Υγείας Αρ-
καλοχωρίου αιτούνται την ανάγκη επαναλειτουργίας του ακτινο-
λογικού τµήµατος στο Κέντρο Υγείας Αρκαλοχωρίου.

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την προστασία του
υγρότοπου των Μαλίων.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ιδιοκτητών Αυτοκι-
νήτων Ταξί Πατρών και Περιχώρων «Ο  Άγιος Χριστόφορος»
επισηµαίνει τον κίνδυνο αφανισµού του επαγγέλµατος των αυ-
τοκινητιστών ταξί  µε την πλήρη απελευθέρωσή του.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Προστασίας Περι-
βάλλοντος Παραλίας Ακράτας αιτείται τη λήψη µέτρων για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων της περιοχής που υποβαθµίζουν
το περιβάλλον και την ποιότητα ζωής των κατοίκων κατά τους
θερινούς µήνες.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Αχαϊας εκφράζει την αγωνία των κατοίκων της περιοχής για την
τύχη των επιχειρήσεων που έχουν δανειοδοτηθεί και δυσκολεύ-
ονται να καταβάλλουν το ποσό της δόσης.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων Ιδρύ-
µατος Τεχνολογίας και Έρευνας  διαµαρτύρεται  για το ενδεχό-
µενο εφαρµογής του καθεστώτος της εργασιακής εφεδρείας
στα ερευνητικά ιδρύµατα της χώρας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 19196/11-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 12277/31-08-
2011  έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

17828 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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17830 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 19546/14-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2023/31-08-2011 έγ-

γραφο  από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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17832 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 19850/15-07-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Λεβέντη Αθανασίου και Ψαριανού Γρηγορίου δόθηκε µε
το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./1647/31-08-2011 έγγραφο

από τον Υφυπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού  η ακόλουθη απά-
ντηση:
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4. Στην µε αριθµό 20190/21-07-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παφίλη Αθανασίου, Ζιώγα Ιωάννη, Νικολαΐδου Βαρβάρας
(Βέρας), Μαυρίκου Γεωργίου, Πρωτούλη Ιωάννη και Χαραλά-

µπους Χαράλαµπου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/17046/31-
08-2011  έγγραφο  από τον Υφυπουργό Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

17834 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 20542/26-07-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Παπανδρέου  - Παπαδάκη Ουρανίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

3050/31-08-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων  η ακόλουθη απάντηση:

17836 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



6. Στην µε αριθµό 20980/29-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βρούτση Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1122266 ΕΞ

2011/31-08-2011  έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οι-
κονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 20984/29-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κωνσταντινίδη Ευστάθιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ

1122266 ΕΞ 2011/31-08-2011 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:

17838 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 21523/17-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/60268/

0022/31-08-2011 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικο-
νοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1323/26-09-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Βούρου προς τον Υπουργό Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την ανάγκη διατή-
ρησης των ιατρών και των χώρων υγείας του Ταµείου Αλληλο-
βοήθειας Σωµατείου Ελλήνων Ηθοποιών (ΤΑΣΕΗ). 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Ιωάν-
νης Κουτσούκος. 

Το λόγο έχει ο κ. Βούρος για δύο λεπτά για να παρουσιάσει
την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, το 1981, όταν η περίθαλψη των µελών του

ΤΑΣΕΗ εντάχθηκε στο ΙΚΑ, προβλεπόταν τότε η δηµιουργία ανε-
ξάρτητου υποκαταστήµατος για τους ηθοποιούς. Δεν έγινε τότε,
αλλά φυσικά δεν είναι σοβαρό ή σωστό σ’ αυτές τις δύσκολες
περιόδους της οικονοµικής δυσπραγίας που περνάει η χώρα να
αιτηθεί το σωµατείο κάτι τέτοιο, προκειµένου να ιδρυθεί ένα υπο-
κατάστηµα συγκεκριµένα και µόνο για τους ηθοποιούς. 

Πρέπει να σας πω ότι όλα αυτά τα χρόνια το ΤΑΣΕΗ, το Ταµείο
Αλληλοβοήθειας Σωµατείου Ελλήνων Ηθοποιών, κατόρθωσε µε
δικά του έξοδα από τις εισφορές των µελών του να δηµιουργήσει
ένα δικό του χώρο, να πληρώνει τα ενοίκια, τη συντήρηση και τον
καθαρισµό βεβαίως, ό,τι απαιτεί δηλαδή ένα ακίνητο. 

Εκεί οι γιατροί του ΙΚΑ έβλεπαν και δηµιουργούσαν, αν θέλετε,
µια πολύ συγκεκριµένη σχέση, σηµαντική για τους ηθοποιούς,
που είναι ιδιαίτερα ευαίσθητοι στις σχέσεις που αναπτύσσονται
µε τους ανθρώπους που τους περιθάλπουν. Έτσι αυτός ο χώρος
είναι ουσιαστικά ένας χώρος «καφενείου», µε την έννοια ότι µπο-
ρούσαν να βλέπουν τους γιατρούς και να εξυπηρετούν τις βασι-
κές ανάγκες υγείας στο δικό τους χώρο. Είναι ένας όµορφος
ζεστός χώρος συναναστροφής και συνάντησης. 

Η απόσπαση αυτών των ιατρών σε καµµία περίπτωση δεν επι-
βαρύνουν το κόστος για την πολιτεία και τον προϋπολογισµό του
ΙΚΑ. Σας κάνω έκκληση προκειµένου να επανεξετάσετε τη δυνα-
τότητα συνέχισης της λειτουργίας αυτών των ιατρείων στο συ-
γκεκριµένο χώρο, µε γιατρούς που εξετάζουν τους ασθενείς
ηλικιωµένους ηθοποιούς. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Κουτσούκος. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, είναι γνωστή η ευαισθησία σας όσον αφορά

τα θέµατα που αφορούν το επίπεδο διαβίωσης των ηθοποιών,
µιας και έχετε υπηρετήσει και την τέχνη και τον συνδικαλισµό
των εργατών της τέχνης. Θέλω να σας πω ότι κρούετε ανοιχτές
θύρες, διότι τόσο ο Υπουργός κ. Κουτρουµάνης όσο και εγώ δια-
κρινόµαστε ακριβώς από την ίδια ευαισθησία. 

Όπως είπατε, µπορεί να µην έγινε το κέντρο που προέβλεπε ο
νόµος του 1981, όταν συγχωνεύτηκε το Ταµείο Συντάξεως των
ηθοποιών µε το ΙΚΑ, αλλά στη συνέχεια, χάρη στις δικές σας
προσπάθειες και µε το υστέρηµα των µελών του σωµατείου σας
-όταν στελεχώσατε και εξοπλίσατε αυτά τα ιατρεία- το ΙΚΑ αντα-
ποκρίθηκε µε γιατρούς που έρχονταν στο χώρο αυτό –τον οποίο
επιτρέψτε µου  να σας πω ότι παλαιότερα µε άλλη ιδιότητα είχα
επισκεφθεί- ώστε να µπορούν οι απόµαχοι της εργασίας ηθο-
ποιοί, άνθρωποι που έχει αναγνωριστεί η κοινωνική τους προ-
σφορά -και που πολλές φορές λυπούµαστε γιατί πεθαίνουν στην
ψάθα, γιατί το σύστηµα της γκλαµουριάς τους παραπέταξε, δυ-
στυχώς έτσι είναι- να βρίσκουν τον γιατρό που θέλουν, να συνευ-
ρίσκονται και να συνοµιλούν µεταξύ τους. 

Η ενηµέρωση που έχω από τις υπηρεσίες είναι ότι τον τελευ-
ταίο καιρό δεν υπήρχε η απαραίτητη προσέλευση, µε αποτέλε-
σµα η Νοµαρχιακή Υπηρεσία του ΙΚΑ, στην οποία άνηκαν οι

γιατροί που πήγαιναν στο κέντρο, να τους αποσύρει σταδιακά.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-

ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)
Θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι στο νέο πλαίσιο, όπου την ευ-

θύνη για τη λειτουργία του όλου συστήµατος της πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας θα την αναλάβει ο ΕΟΠΥΥ, µε βάση και τις
οδηγίες που έχει δώσει ο κύριος Υπουργός, θα βρούµε τρόπο
ώστε ένας παθολόγος ή γενικός γιατρός να βρίσκονται στο
χώρο, να εξυπηρετούνται οι ηθοποιοί, οι συνταξιούχοι που έχουν
µάθει να πηγαίνουν στο δικό τους χώρο να βρίσκουν τους δικούς
τους ανθρώπους και να βρίσκουν µια πρώτη πρωτοβάθµια περί-
θαλψη. Ταυτόχρονα, όµως, σας ενηµερώνω και το Σώµα και τους
ίδιους, ότι θα λειτουργεί και το 184, τα τηλεφωνικά ραντεβού,
και ότι επίσης µε βάση το καινούργιο σύστηµα που εγκαινίασε
το ΙΚΑ θα µπορούν να πηγαίνουν στη γειτονιά τους, δίπλα στο
σπίτι τους, στους συµβεβληµένους γιατρούς του ΟΠΑΔ και του
ΟΑΕΕ, τα ονόµατα των οποίων είναι ανηρτηµένα στις τοπικές
υπηρεσίες  του ΙΚΑ ή µπορούν να τους βρουν από το 184 ή από
τα ΚΕΠ.

Με αυτά λοιπόν θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι η έγνοια µας
είναι ίδια µε τη δική σας και θα κάνουµε το καλύτερο.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει, ο ερωτών Βουλευτής, κ. Βούρος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε  Υπουργέ, θα έλεγα πως η απάντησή σας είναι αρκετά

ικανοποιητική, µε το δεδοµένο ότι ανεξάρτητα από το αν κάποιοι
θα µπορέσουν να πηγαίνουν στα ιατρεία της γειτονιάς τους, έτσι
ώστε, να µη µετακινούνται, να µην ταλαιπωρούνται, θεωρώ,
όµως, πως η συνέχεια της λειτουργίας των ιατρείων µε τους
όποιους γιατρούς θα µπορέσουν να εξυπηρετούν τους ηλικιω-
µένους Έλληνες ηθοποιούς στο συγκεκριµένο χώρο είναι αρκετά
ικανοποιητική.

Θα ήθελα να προσθέσω εδώ -και να το τονίσω αυτό, για να
έχει γνώση και το Σώµα- ότι το συγκεκριµένο σωµατείο λειτούρ-
γησε µε δικά του έξοδα εδώ και εξήντα χρόνια και έχει εξοπλίσει
τεχνολογικά ιατρεία: Ωριλά, καρδιολογικό, οφθαλµολογικό. Έχω
στη διάθεσή σας και τα παραστατικά των αποδείξεων για µηχα-
νήµατα, καρδιογράφους και όλα αυτά τα σχετικά, που είναι και
πολλά αναλώσιµα και βέβαια τα έξοδα συντήρησης.

Κύριε  Υπουργέ, είναι πάρα πολύ δύσκολο να δεχθεί κάποιος
ότι σε αυτήν την ηλικία που κάποιος θεωρείται απόµαχος, θα
πάψει να έχει επαφή µε τους δικούς του ανθρώπους, µε αυτούς
που λειτούργησε επί σειρά ετών στη σκηνή, στα παρασκήνια,
κατά τη διάρκεια των προβών, µπροστά στις κάµερες ή πάνω στη
σκηνή.  Το επάγγελµα χαρακτηρίζεται από µία υψηλή ανεργία,
δύσκολες συνθήκες εργασίας, ασαφείς εργασιακές σχέσεις. Οι
συγκεκριµένοι εργαζόµενοι δεν υπόκεινται –αν θέλετε- σε όρους
εργασίας, συνθήκες και δικαιώµατα ίδια µε αυτά των δηµοσίων
υπαλλήλων, ακόµα και αυτών που ανήκουν στα νοµικά πρόσωπα
ιδιωτικού δικαίου.  Εποµένως, θα έλεγα πως αυτός ο χώρος, ο
συγκεκριµένος, παρ’ όλο το ότι, όπως µε διαβεβαιώνετε, θα µπο-
ρούσε να συνεχίσει να λειτουργεί έστω και µε έναν ιατρό, κατ’
αρχάς παθολόγο για να έχουµε µία πρώτη σχέση µε αυτά που
κάποιος απαιτεί από την υγεία -έστω αυτόν τον παθολόγο προ-
κειµένου να µπει σε µια σειρά και µετά να υπάρξει µια διασπορά
σε άλλους τοµείς υγείας- θα έλεγα πως είναι ικανοποιητική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Απλώς, θα ήθελα από εσάς σταδιακά να δούµε και την πιθα-
νότητα, οι γιατροί που µέχρι τώρα έρχονταν, καρδιολόγοι, ωριλά,
µία ή έστω δύο φορές την εβδοµάδα, αφού δεν επιβαρύνουν µε
κανένα κόστος την πολιτεία σ’ αυτήν τη δύσκολη οικονοµικά πε-
ρίοδο, όπως σας ανέφερα και είναι εις γνώση όλων και δεν µπο-
ρεί να το παραβλέψει κανείς, να συνεχίσουν να έχουν την επαφή
αυτή που είχαν µε τα συγκεκριµένα ιατρεία και τους συνταξιού-
χους Έλληνες ηθοποιούς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.

17840 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ο κύριος  Υφυπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, νοµίζω ότι έχουµε ένα κοινό πεδίο αναφοράς,

κύριε  συνάδελφε, που έχει να κάνει µε την πλήρη ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη των συνταξιούχων. 

Θέλω να επαναλάβω, ότι παρά τις δυσκολίες της εποχής, τη
γενικότερη οικονοµική κρίση, αλλά και την ανάγκη περιστολής
των δαπανών, για να ανταποκριθεί η χώρα µας σε υψηλούς στό-
χους, θέλουµε -και είµαι απόλυτα βέβαιος- να διασφαλίσουµε,
ότι  αυτή η ιατροφαρµακευτική περίθαλψη και για τους ηθοποι-
ούς και για όλους τους Έλληνες, θα παρέχεται απρόσκοπτα.

Το να πάµε από ένα παλιό σύστηµα σε ένα καινούργιο, που
όµως θεωρούµε ότι θα µας δώσει τη δυνατότητα να κάνουµε σο-
βαρές οικονοµίες και να εκσυγχρονίσουµε την πρωτοβάθµια
φροντίδα υγείας µε τον ΕΟΠΥΥ, έχει µια δυσκολία και µας δηµι-
ουργεί ορισµένες αναγκαστικές ανακατατάξεις. 

Όµως, θέλω να πω ότι σε αυτή την προσπάθεια δεν µπορούµε
να αφήσουµε µετέωρους ανθρώπους, οι οποίοι είχαν αποκτήσει
µια συνήθεια –καλώς κατά την άποψή µου- µεταξύ των οποίων
βρίσκονται και οι απόµαχοι της τέχνης, οι ηθοποιοί. 

Συµφωνώ απόλυτα µαζί σας ότι πρέπει να διατηρήσουµε τη
λειτουργικότητα αυτού του χώρου, που µε κόπους, µε θυσίες, µε
το υστέρηµα των συνταξιούχων και των µελών του σωµατείου οι-
κοδοµήσατε όλα αυτά τα τελευταία χρόνια. Όπως σας είπα νω-
ρίτερα, είχα την ευκαιρία –όταν µου ζητήθηκε από άλλη ιδιότητα
η αρωγή για µια συλλογική σύµβαση µε Πρόεδρο τον αείµνηστο
και φίλο µου και συµµαθητή Ανδρέα Βαρούχα- να επισκεφθώ
αυτό το χώρο. 

Σε αυτή την κατεύθυνση, λοιπόν, θέλω να σας επαναλάβω τη
διαβεβαίωση ότι θέλουµε να λειτουργήσει αυτός ο χώρος. Το
κατά πόσο θα µπορεί να αναπτυχθεί και να καλυφθούν όλες οι
ειδικότητες που αναφέρατε –ΩΡΛ, οδοντιάτρου ή καρδιολόγου-
και να γίνει η στελέχωση αυτού του ιατρείου µε τη λειτουργία
των µηχανηµάτων, τα οποία εσείς έχετε πληρώσει, θα εξαρτηθεί,
κατά την άποψή µου, από την προσέλευση. 

Όµως, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι είτε ο παθολόγος είτε ο
γενικός ιατρός θα είναι εκεί για την πρώτη ανάγκη. Έχω την
άποψη ότι το σύστηµα µε το «184», µε το «γιατρό στη γειτονιά»
θα γίνει πολύ λειτουργικό, γιατί προφανώς και οι δυσκολίες στη
µετακίνηση και καµµιά φορά τα γεράµατα δεν επιτρέπουν σε
όλους τη µετακίνηση στο κέντρο της Αθήνας. 

Άρα, λοιπόν, θα λειτουργεί παράλληλα και επικουρικά αυτός
ο χώρος, ώστε να προσφέρει τη δυνατότητα και της κοινωνικής
συνεύρεσης, που τη θεωρώ πάρα πολύ σηµαντική, όταν ένας άν-
θρωπος είναι πλέον συνταξιούχος, ιδιαίτερα µε εκείνους που
τόσα χρόνια δηµιούργησαν µαζί, ψυχαγώγησαν το κοινό και επι-
πλέον καταξιώθηκαν κοινωνικά. 

Θέλω, λοιπόν, να σας δώσω αυτή τη διαβεβαίωση και να σας
πω ότι για τις λεπτοµέρειες θα συνεργαστούµε µαζί µε τις υπη-
ρεσίες µας, ώστε να µην υπάρξει καµµία δυσλειτουργία. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Η δεύτερη µε αριθµό 1321/26-9-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντί-
νου Κόλλια προς τους Υπουργούς Παιδείας, Διά  Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων και Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχε-
τικά µε τα προβλήµατα που προκύπτουν από τις συγχωνεύσεις
σχολείων δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και δια-
γράφεται.  

Θα συζητηθεί τώρα η Τρίτη µε αριθµό 1331/26-9-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για τους εργαζόµενους της επιχείρησης ΑΕΓΕΚ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑ-
ΣΤΙΚΗ Α.Ε. και ΙΟΝΙΟΣ Α.Ε.

Στην ερώτηση του κ. Μωραΐτη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ιωάννης Κουτσούκος.

Ορίστε, κύριε Μωραΐτη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε
την ερώτησή σας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, µέσα σε λίγες µέρες επανερχόµαστε στο ζή-

τηµα των απλήρωτων εργατών στο εργοτάξιο της ΑΕΓΕΚ στην
Αµβρακία Οδό –και όχι µόνο- αλλά και στα τρία εργοτάξια της
ΙΟΝΙΟΣ Α.Ε.. Είναι ένα έργο ενταγµένο στο ΕΣΠΑ και όπως εί-
χατε πει στην προηγούµενη επίκαιρη ερώτηση, η κατασκευά-
στρια εταιρεία έχει πάρει τα χρήµατα απ’ όλους τους λο-
γαριασµούς, που προσκόµισε στο Υπουργείο.

Σας είχαµε προειδοποιήσει, κύριε Υπουργέ, ότι η συγκεκρι-
µένη εταιρεία, όχι µόνο δεν θα πλήρωνε τους εργαζόµενους,
αλλά απεναντίας, έχει µετατρέψει σε γκέτο όλα τα εργοτάξια,
σκορπά τον πανικό σε εργαζόµενους, όπου η φτώχεια έχει πάρει
εκρηκτικές διαστάσεις. Υπάρχουν εργαζόµενοι απλήρωτοι για
πέντε µήνες, εργαζόµενοι που δεν έχουν τα στοιχειώδη, που δεν
µπορούν ακόµα να βάλουν βενζίνη για να πάνε στον τόπο εργα-
σίας. 

Είχαµε δηλώσει την προηγούµενη φορά και σας είχαµε προει-
δοποιήσει ότι θα προβεί σε απολύσεις, πράγµα που έκανε. Αυτό
που είναι πιο επικίνδυνο, είναι ότι απέλυσε δώδεκα εργαζόµε-
νους, αυτούς που πρωτοστάτησαν στη δηµιουργία του σωµα-
τείου, για να υπερασπίσουν τα δικαιώµατά τους.

Εάν δεν είναι αυτό µεσαίωνας, κύριε Υπουργέ, που όταν σας
το λέµε κάποιες φορές εσείς µας λέτε ότι υπερβάλλουµε, τότε
τι άλλο είναι; 

Η εταιρεία προέβη σ’ αυτές τις παράνοµες απολύσεις, αφού
για µήνες «ξεζούµισε» τους εργαζόµενους. Και όχι µόνο δεν τους
πλήρωσε για την εργασία, αλλά έχει επιβάλλει, µαύρη, απλήρωτη
εργασία. Θα καταθέσω στα Πρακτικά αποδεικτικά στοιχεία, τα
οποία δείχνουν το µέγεθος του εγκλήµατος που συντελείται στη
συγκεκριµένη περιοχή.

Εµείς θεωρούµε ότι αυτή η κατάσταση δεν θα πάει άλλο. Τους
στέλνουµε ένα µήνυµα ότι τα ταξικά σωµατεία, τα εργατικά κέ-
ντρα της περιοχής δεν τροµοκρατούνται, δεν τροµοκρατούνται
οι ίδιοι οι εργαζόµενοι. Ζητάµε σήµερα εδώ, κύριε Υπουργέ, να
δεσµευθείτε ότι αυτές οι απολύσεις θα παρθούν πίσω 

Οι υπηρεσίες του Υπουργείου σας, η Επιθεώρηση Εργασίας
και άλλες –το έχουµε πει και άλλες φορές- είναι επιθεωρήσεις
εργοδοσίας. Γι’ αυτό δεν προχωράνε τη διαδικασία για να κρι-
θούν οι απολύσεις παράνοµες και καταχρηστικές. Αυτά τα µέλη,
τα επτά από τα δώδεκα, είναι και µέλη της προσωρινής διοικού-
σας επιτροπής. 

Ζητάµε κλείνοντας, κύριε Υφυπουργέ, και οι απολύσεις να
παρθούν πίσω και οι εργαζόµενοι να πληρωθούν τα δεδουλευ-
µένα τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Ιωάννης Κουτσούκος.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, έχετε δίκιο, γιατί επανερχόµαστε για µια

εταιρεία, που ενώ, όπως σας είχα πει στην προηγούµενη επί-
καιρη ερώτηση, το κράτος είναι συνεπές απέναντι της, µε την έν-
νοια ότι µε βάση τα τεχνικά δελτία το έργο πληρώνεται -γιατί
έχουµε και περιπτώσεις µε εµπλοκές σε άλλες περιοχές- εν τού-
τοις καθυστερούσε υπερβολικά την απόδοση των χρηµάτων που
δικαιούνται οι εργαζόµενοι και έχουν δουλέψει.

Μπορεί µεν αυτήν την περίοδο οι τεχνικές εταιρείες να αντι-
µετωπίζουν διάφορα προβλήµατα, επειδή έχουν σταµατήσει κά-
ποια έργα και υπάρχουν καθυστερήσεις από τη µεριά του
δηµοσίου προς διάφορους εργολάβους, στη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση, όµως, όπως σας είχα πει –και έτσι είναι η πραγµατικό-
τητα, µε έχει διαβεβαιώσει και εγγράφως το Υπουργείο
Υποδοµών- το συγκεκριµένο έργο πληρώνεται κανονικά.

Εποµένως, ήταν απολύτως αδικαιολόγητη η καθυστέρηση της
εξόφλησης των δεδουλευµένων. Για το λόγο αυτό, σας είχα πει
-και θέλω να το επαναλάβω- ότι το Σώµα Επιθεώρησης Εργα-
σίας, η Τοπική Υπηρεσία του Αγρινίου, είχε κάνει ελέγχους και
τον Ιούνιο και τον Αύγουστο και το Σεπτέµβριο. Είχε διαπιστώσει
ότι δεν έχουν καταβληθεί τα δεδουλευµένα και είχε προχωρήσει
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τη διαδικασία των διοικητικών κυρώσεων. 
Οι εργαζόµενοι αναγκάστηκαν να προβούν σε επίσχεση εργα-

σίας. Με ενηµερώσατε την προηγούµενη φορά, µε αφορµή άλλη
επίκαιρη. Επικοινώνησα µε τον προϊστάµενο, τη διευθύνουσα
υπηρεσία του Υπουργείου Υποδοµών, που βρίσκεται στην Πρέ-
βεζα, παρέλαβε την επίσχεση και την άλλη µέρα η εταιρεία πλή-
ρωσε.

Πρέπει, όµως, να συµφωνήσω µαζί σας ότι µερικοί εργοδότες
έχουν αποθρασυνθεί εντελώς. Δεν ανέχονται οι εργαζόµενοι να
διεκδικούν το δίκιο τους. Θεωρώ εντελώς απαράδεκτη και προ-
κλητική τη στάση της εργοδοσίας, να ανακοινώνει την επόµενη
µέρα απολύσεις στους εργαζόµενους που είχαν υπογράψει την
επίσχεση.

Θέλω να χαρακτηρίσω ιδιαίτερα αυτήν τη συµπεριφορά ορι-
σµένων εργοδοτών, που ενώ η εργατική νοµοθεσία και πολλές
φορές οι κυβερνήσεις τους έχουν παρέλθει όλα τα νοµικά για να
κάνουν διευθετήσεις, για να αντιµετωπίζουν οικονοµικά προβλή-
µατα που έχουν σ’ αυτή τη συγκυρία, εντούτοις αντιµετωπίζουν
τους εργαζόµενους µε ένα τέτοιο προκλητικό και απαράδεκτο
τρόπο, µόνο και µόνο επειδή διεκδίκησαν τα λεφτά, τα οποία
έπρεπε να είναι στις τσέπες τους και έπρεπε να είναι στο σπίτι
τους να καλύψουν τις οικογενειακές τους ανάγκες.

Τα όπλα που διαθέτουµε σε αυτή τη συγκεκριµένη περίπτωση
ως Υπουργείο, πέραν του να τοποθετηθούµε πολιτικά, να ενηµε-
ρώσουµε –που το έχω κάνει ήδη, θέλω να σας το πω- την ηγεσία
του Υπουργείου Υποδοµών για να έχει υπόψη πώς συµπεριφέ-
ρονται ορισµένες εταιρείες, είναι πάρα πολύ περιορισµένα. 

Θέλω, όµως, να σας διαβεβαιώσω ότι θα τα εξαντλήσουµε. Θα
τους καλέσουµε δηλαδή µέσω του Σώµατος Επιθεώρησης Ερ-
γασίας στη διαδικασία των εργατικών διαφορών, µε αίτηµα την
επαναπρόσληψη των εργαζοµένων, γιατί κατά την ταπεινή µου
άποψη τους καλύπτει ο ν. 1264. Θεωρώ ότι αυτές οι απολύσεις
έγιναν λόγω της ανάπτυξης της συνδικαλιστικής δράσης. Επο-
µένως, θα κληθεί η εταιρεία να τις ανακαλέσει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, για µία ακόµα φορά

σας πληροφόρησαν λάθος. Δεν πλήρωσε η εταιρεία. Πλήρωσε
ένα µήνα, για να βρει αφορµή να απολύσει τους εργαζόµενους.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αν σας πληροφόρησαν ότι πλή-
ρωσε τα δεδουλευµένα, σας πληροφόρησαν λάθος! Χρωστά
τέσσερις µήνες!

Όµως, το ζήτηµα είναι διαφορετικό. Είναι σίγουρο ότι οι κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, η ίδια η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, εξόφλησαν τους εργοδότες, τους µεγαλοκα-
τασκευαστές, το µεγάλο κεφάλαιο συνολικά, µε ένα βάρβαρο
αντεργατικό νοµοθετικό πλαίσιο. Αυτή είναι η αλήθεια και πάνω
σ’ αυτό πατά, όχι µόνο η συγκεκριµένη εταιρεία, αλλά και οι υπό-
λοιπες εταιρείες. Τις συνέπειες αυτών των πολιτικών, τις πληρώ-
νουν, δυστυχώς, οι εργαζόµενοι.

Κύριε Υπουργέ, πατάνε πάνω στη φτώχεια και την εξαθλίωση
που επικρατεί στην περιοχή. Πραγµατικά, έχουν δηµιουργήσει
πανικό και εσείς δεν πρέπει να λέτε απλώς ότι είναι παράνοµες
οι απολύσεις. Εδώ πρέπει να πω ότι εχθές, στον τοπικό Τύπο,
Βουλευτής του κόµµατός σας κάλυψε την εταιρεία. Είπε το ίδιο,
ότι δηλαδή χρωστούν ένα µήνα. Δεν είναι έτσι τα πράγµατα.
Έχουν αποθρασυνθεί αυτοί οι εργολάβοι. 

Να σας πω και κάτι άλλο. Διατυµπανίζουν στην περιοχή ότι
«γράφουν στα παλαιότερα των υποδηµάτων τους» –για να µην
πω και πού αλλού- Βουλευτές, Υπουργεία, Επιθεώρηση Εργα-
σίας, Εργατικά Κέντρα. Αν αυτό δεν είναι αποθράσυνση και αν
δεν είναι µία κατάσταση που πραγµατικά έχει δηµιουργήσει µε-
σαίωνα στην περιοχή, τότε τι άλλο είναι;

Όπως είπα, καταθέτω στα Πρακτικά αποδεικτικά στοιχεία, από
τα οποία φαίνεται ότι υπάρχει εργασία δώδεκα ωρών. Ξέρετε
πολύ καλά ότι η εντατικοποίηση της δουλειάς έχει φέρει και θα-
νατηφόρο ατύχηµα στην περιοχή µας και στο συγκεκριµένο ερ-
γοτάξιο! Εποµένως, όλα αυτά που γίνονται εκεί πρέπει να
σταµατήσουν. Από µεριάς του Υπουργείου και των υπηρεσιών,

σε ότι αφορά την υπηρεσία που υπήρχε στην Πρέβεζα, µετά από
αφόρητες πιέσεις, κατάφερε και έβαλε µπροστά αυτή τη διαδι-
κασία.

Κύριε Υφυπουργέ, είχατε δεσµευτεί ότι θα ενεργοποιήσετε
ένα νόµο –δεν θυµάµαι τώρα ακριβώς την ονοµασία- που λέει για
τα δηµόσια έργα ότι αν δεν πληρώσει η κατασκευάστρια εται-
ρεία, παρεµβαίνει το Υπουργείο και πληρώνει τα δεδουλευµένα
και µετά, αυτά παρακρατούνται από τους λογαριασµούς που εκ-
δίδονται. Γι’ αυτό σας είπα ότι σας έχουν πληροφορήσει λάθος.
Είναι απλήρωτοι οι εργαζόµενοι. Να ενεργοποιήσετε αυτόν το
νόµο.

Θέλουµε να στείλουµε ένα ξεκάθαρο µήνυµα. Οι εργαζόµενοι,
το ΚΚΕ, τα ταξικά σωµατεία δεν τροµοκρατούνται, κύριε
Υπουργέ. Δηλώνουµε ότι αν δεν πάρουν πίσω τις απολύσεις, δεν
θα τους αφήσουµε σε χλωρό κλαρί. 

Όµως, θέλουµε και κάτι από την πλευρά του Υπουργείου. Δια-
φορετικά, έχετε ακέραια την ευθύνη. Πρέπει να προχωρήσει
άµεσα η εκδίκαση, για να κηρυχθούν αυτές οι απολύσεις παρά-
νοµες και καταχρηστικές. 

Περιµένουµε να πάρετε θέση και δηλώνουµε από εδώ ότι την
επόµενη εβδοµάδα, όπως κάναµε και πριν δύο-τρεις µέρες, θα
σταµατήσουµε τη λειτουργία του εργοταξίου, µέχρι να πληρω-
θούν οι εργαζόµενοι και µέχρι να προσληφθούν ξανά αυτοί που
έχουν απολυθεί.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Μωραΐτης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κύριε Υφυ-
πουργέ, έχετε το λόγο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, µε συγχωρείτε, έκανα λάθος. Έχετε από-
λυτο δίκιο. Το Μάιο έχει πληρώσει. Οι υπόλοιποι µήνες είναι
απλήρωτοι. Αυτό το λέω, για να είµαστε συνεννοηµένοι. 

Όπως σας είχα πει την προηγούµενη φορά, ο συγκεκριµένος
νόµος που σας ανέφερα, δίνει τη δυνατότητα η διευθύνουσα
υπηρεσία να παρακρατήσει τις αποδοχές από το τίµηµα το οποίο
πρέπει να πληρώσει στην εταιρεία και να το αποδώσει στους ερ-
γαζόµενους. Γι’ αυτό το θέµα ισχύει η δέσµευσή µου. Σας είπα
ότι µίλησα τηλεφωνικά µε τον υπεύθυνο υπάλληλο της διευθύ-
νουσας υπηρεσίας στην Πρέβεζα και θα του ζητήσω να ενεργο-
ποιήσει αυτήν τη διάταξη.

Όµως, θέλω να µείνουµε στην ουσία της υπόθεσης που αφορά
τη συµπεριφορά της εταιρείας απέναντι στους εργαζόµενους.
Αντιλαµβάνοµαι, όπως είπατε και εσείς, ότι µ’ αυτήν την ανεργία
η εργοδοσία έχει τη δυνατότητα να ασκεί πολλαπλές πιέσεις
στους εργαζόµενους. Όµως, στη συγκεκριµένη περίπτωση ήταν
άνθρωποι οι οποίοι δούλευαν, πρόσφεραν και δεν υπήρχε κάτι
επιλήψιµο εις βάρος τους. Το έργο εκτελείται και η εταιρεία πλη-
ρώνεται. Απ’ αυτήν την άποψη, θεωρώ εντελώς απαράδεκτη
αυτή τη συµπεριφορά, πολύ δε περισσότερο όταν αντιλαµβάνο-
µαι ότι έχει και έναν «εκδικητικό» -εντός εισαγωγικών- χαρα-
κτήρα, διότι πήραν την πρωτοβουλία να διεκδικήσουν τα
δεδουλευµένα µε νόµιµο τρόπο δια της διαδικασίας της επίσχε-
σης εργασίας.

Αναφερθήκατε στις δικές σας ενέργειες και πρωτοβουλίες και
στις πρωτοβουλίες των συνδικαλιστικών οργανώσεων της περιο-
χής, τις οποίες θεωρώ απόλυτα δικαιολογηµένες και νόµιµες.

Εκείνο που πρέπει -δεν µπορώ να δώσω συµβουλές, δεν είναι
ο ρόλος µου- να προσέξουµε πάρα πολύ είναι να µη διακοπούν
τα έργα, διότι είναι το µόνο έργο που γίνεται σε όλη τη δυτική
Ελλάδα. Δυστυχώς, τα άλλα έχουν διακοπεί. 

Εγώ θέλω από την πλευρά µου να σας επαναλάβω την επικοι-
νωνία που έχω µε την ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών και Με-
ταφορών για να ασκήσουν από τη µεριά τους πιέσεις, γιατί αυτός
είναι ουσιαστικά ο εργοδότης του έργου που έχει αναλάβει την
εργολαβία η εταιρεία, αλλά και τη δικιά µου πίεση, από την
άποψη την καθαρά διοικητική και νοµική εντολή, προς τις υπη-
ρεσίες του ΣΕΠΕ να ασκήσουν τη διαδικασία της εργατικής δια-
φοράς µε κατεύθυνση την ακύρωση των απολύσεων. Όπως σας
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είπα, µε τη γενική έννοια του ν. 1264 αυτές οι απολύσεις, κατά
την άποψή µου, είναι παράνοµες και καταχρηστικές. 

Βέβαια, εύχοµαι αυτή η διαδικασία να µην καταλήξει στα δικα-
στήρια. Τα δικαστήρια πρέπει να σας πω ότι έχουν µία ευρεία
αντίληψη για τη συνδικαλιστική προστασία. Υπάρχει µία νοµολο-
γία που καλύπτει τους εργαζόµενους, αλλά είναι κρίµα οι πρα-
κτικές της εργοδοσίας να οδηγούν ανθρώπους σε τέτοια
ταλαιπωρία, να ξοδεύονται, να οδηγούνται στις αίθουσες των δι-
καστηρίων.

Η προτροπή µου, η παράκλησή µου, αλλά και η επιβολή των
διοικητικών κυρώσεων θα έχει να κάνει στην κατεύθυνση της
άρσης αυτών των απολύσεων. 

Από το Βήµα της Βουλής θέλω να κάνω και έκκληση προς την
εργοδοσία, η οποία έχει αναλάβει πάρα πολλά έργα σε όλη την
Ελλάδα, να αντιληφθεί αυτό το µήνυµα… 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Το ίδιο συµβαίνει παντού.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): …για να µην οδηγηθούµε σε αυτά που εί-
πατε, που θέλω να είναι απευκταία.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 1332/26-9-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµένων της βιοµηχα-
νίας «ΑΒΕΞ» στην Πάτρα.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καραθανασόπουλου θα απαντή-
σει, επίσης, ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
κ. Κουτσούκος, αφού πρώτα δώσουµε το λόγο στον κ. Καραθα-
νασόπουλο να µας την παρουσιάσει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Όπως βλέπετε, κύριε Υπουργέ -και γνωρίζετε πάρα πολύ καλά-
έχει πάρει µορφή χιονοστιβάδας η απαράδεκτη στάση της εργο-
δοσίας να παρακρατεί παράνοµα τα δεδουλευµένα από τους ερ-
γαζόµενους. 

Αντίστοιχο παράδειγµα υπάρχει και στη συγκεκριµένη βιοµη-
χανία της «ΑΒΕΞ» στην Πάτρα, όπου οι εργαζόµενοι βρίσκονται
εδώ και δύο µήνες σε επίσχεση εργασίας, γιατί η εργοδοσία τους
χρωστάει τα δεδουλευµένα τεσσάρων µηνών, το επίδοµα άδειας
και µία σειρά παροχές, που προκύπτουν από τη σύµβαση, την
οποία υπέγραψαν µόλις το Γενάρη του 2011 µε την εργοδοσία.

Από αυτήν την άποψη, είναι φανερό ότι η εργοδοσία και στο
συγκεκριµένο εργοστάσιο, στην «ΑΒΕΞ», έχει αποθρασυνθεί από
την αντεργατική πολιτική της Κυβέρνησης και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όπου µε πρόσχηµα την κρίση δροµολογεί µία σειρά
αντεργατικά, αντιλαϊκά µέτρα στην κατεύθυνση να διασφαλιστεί
η ανταγωνιστικότητα των επιχειρηµατικών οµίλων και να θωρα-
κιστεί η κερδοφορία τους. 

Βεβαίως, οι εργαζόµενοι έχουν κι άλλο ένα πρόβληµα να αντι-
µετωπίσουν. Είναι υποχρεωµένοι επιπλέον να πληρώσουν τις
πρόσθετες εισφορές κοινωνικής αλληλεγγύης, τα «χαράτσια» και
τους κεφαλικούς φόρους, που επιβάλλει η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, µε αποτέλεσµα οι ίδιοι και οι οικογένειές τους να βρί-
σκονται σε τραγικά αδιέξοδα.

Τα ερωτήµατα είναι πολύ συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ: 
Πρώτον, τι µέτρα σκέφτεται να πάρει το Υπουργείο στην κα-

τεύθυνση της άµεσης καταβολής των δεδουλευµένων των εργα-
ζόµενων στην «ΑΒΕΞ» µε δεδοµένη και τη χθεσινή στάση που
κράτησε η εργοδοσία στην τριµερή σύσκεψη στο Υπουργείο
σας; 

Δεύτερον, τι µέτρα σκοπεύετε να πάρετε για να διασφαλιστεί
η εργασία στο σύνολο των εργαζόµενων στην «ΑΒΕΞ» -και στους
πενήντα- χωρίς αλλαγή των όρων προς το χειρότερο;

Βεβαίως, το τρίτο ζήτηµα αφορά την απαλλαγή των εργαζό-
µενων και της συγκεκριµένης επιχείρησης που βρίσκονται υπό
επίσχεση εργασίας και την αναστολή της καταβολής φόρων
έκτακτων τελών, «πάγωµα» λογαριασµών, διαγραφή χρεών από
τόκους και απαγόρευση πλειστηριασµών και κατασχέσεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µπορεί να εµφανίζεται µε την ίδια όψη το

πρόβληµα, ότι, δηλαδή, έχουµε την καθυστέρηση της πληρωµής
εργαζόµενων. Έχει, όµως, µία διαφορετικότητα από το θέµα που
κουβεντιάζαµε νωρίτερα µε τον κ. Μωραΐτη.

Έχει την τιµητική της η δυτική Ελλάδα που αντιµετωπίζει τε-
ράστια προβλήµατα ανεργίας σήµερα. 

Η «ΑΒΕΞ» είναι µία επιχείρηση µε περίπου ογδόντα χρόνια λει-
τουργίας, η οποία είχε οικογενειακό χαρακτήρα, είχε πολύ καλές
σχέσεις µε τους εργαζόµενους, υπέγραφε συλλογικές συµβά-
σεις πολύ υψηλότερες από την εθνική συλλογική σύµβαση και
τις αντίστοιχες κλαδικές. Δυστυχώς, όµως, τα τελευταία χρόνια
δεν πάει καλά. 

Το Σωµατείο των εργαζοµένων, το Εργατικό Κέντρο της Πά-
τρας και η αντίστοιχη Οµοσπονδία είχαν κάνει έγγραφο στο
Υπουργείο µας. Πήραµε την πρωτοβουλία και κάναµε την τρι-
µερή στην οποία παρευρεθήκατε και εσείς χθες. Διαπιστώσατε
και εσείς, διαπίστωσα και εγώ ότι η εργοδοσία από τη µια πλευρά
λέει ότι θέλει να πληρώσει, από την άλλη δηλώνει ότι έχει πλήρη
αδυναµία. 

Θέλω να σας ενηµερώσω ότι τις προηγούµενες µέρες, µε
βάση τα έγγραφα του Σωµατείου είχαµε δώσει οδηγίες και η
αντίστοιχη υπηρεσία του Σώµατος Επιθεωρητών είχε επισκεφθεί
τον εργασιακό χώρο. Βρήκε τους εργαζόµενους, ενηµερώθηκε
για το ότι είναι απλήρωτοι. Η εργοδοσία, όµως, απουσίαζε. Έχει
ζητήσει, λοιπόν, από την εργοδοσία να φέρει έγγραφα, τα απα-
ραίτητα δικαιολογητικά, να διαπιστώσει δηλαδή πόσο καιρό είναι
καθυστερούµενες οι οφειλές και στη συνέχεια θα προβεί στα
απαραίτητα διοικητικά µέτρα, που –όπως ξέρετε- είναι πρόστιµο
και µήνυση, γιατί η νοµοθεσία είναι αυστηρή. 

Εποµένως, από την πλευρά µας στο διοικητικό µέρος, αλλά
και στο µέρος της διαδικασίας της συµφιλίωσης θα συνεχίσουµε
µε τον ίδιο τρόπο πιέζοντας την εταιρεία να βρει τρόπο να εξο-
φλήσει τους εργαζόµενους. 

Όπως διαπιστώσατε από τη χθεσινή τριµερή, υπάρχει ακίνητη
περιουσία της εταιρείας. Η εταιρεία µάς είπε ότι έχει ένα σχέδιο
εξυγίανσης και µιας άλλης δραστηριότητας, µε την προϋπόθεση
ότι θα λάβει ορισµένα δάνεια. Αυτά, όπως ξέρετε, εµείς δεν µπο-
ρούµε ούτε να τα επηρεάσουµε ούτε να τα καθοδηγήσουµε. Θα
συνεχίσουµε την παρακολούθηση αυτής της υπόθεσης και µε το
Σωµατείο και µε το Εργατικό Κέντρο. 

Επιτρέψτε µου παρά πολύ σύντοµα να σας πω –ίσως περισσό-
τερα και πιο αναλυτικά στη δευτερολογία µου- ότι επειδή γνωρί-
ζουµε ακριβώς ποια είναι τα στοιχεία της κρίσης αυτής της
περιόδου και πώς η ανεργία επηρεάζει ιδιαίτερα την εργατική
τάξη, τους µισθωτούς και τους συνταξιούχους, τα µέτρα που
έχουµε πάρει είναι πρωτόγνωρα και σηµαντικά. Δεν έχουν παρθεί
άλλη φορά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θέλω να σας τα πω µε τίτλους: Η αναστολή των πλειστηρια-
σµών, η διαδικασία για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά, το γεγονός
ότι εισφορά αλληλεγγύης δεν πληρώνουν οι άνεργοι, το γεγονός
ότι στον πρόσφατο νόµο για το τέλος ηλεκτροδότησης εξαιρέ-
θηκαν οι άνεργοι, η αναστολή του φόρου εισοδήµατος και οι
ρυθµίσεις για τα δάνεια του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας
είναι µερικές σοβαρές πρωτοβουλίες σε αυτήν την κατεύθυνση
της ανακούφισης των ανέργων και των ανθρώπων που αυτήν τη
στιγµή δοκιµάζονται από την κρίση. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Νικόλαος Καραθανασό-

πουλος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Πραγµατικά, κύριε

Υπουργέ, µου κάνει εντύπωση και τολµώ να πω ότι δεν περίµενα
αυτό το ευχολόγιο το οποίο κάνατε στην αρχή της παρέµβασής
σας προς την εργοδοσία της συγκεκριµένης επιχείρησης, όταν
γνωρίζετε πολύ καλά ότι η «ΑΒΕΞ» έφτασε εκεί που έφτασε –και
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κάθε επιχείρηση- χάριν της εργασίας, της προσφοράς των ίδιων
των εργαζόµενων, χάριν του µόχθου, των θυσιών, των κόπων και
όχι βεβαίως χάριν της ευγενικής καλοσύνης της εργοδοσίας. 

Βεβαίως, θα ήταν αδύνατον, κύριε Υπουργέ, να ισχυριστεί η
εργοδοσία στην τριµερή ότι δεν θέλει να πληρώσει τους εργα-
ζόµενους. Δεν θα µπορούσε να πει κάτι τέτοιο. Όµως, αυτό κάνει
και φάνηκε καλά από αυτά που δήλωσε χθες και από αυτά που
συζητήθηκαν την τριµερή και ήσασταν µπροστά. Έχει προχωρή-
σει σε ένα άτυπο lock out, ενώ οι ίδιοι οι εργαζόµενοι –και δεν το
διέψευσε η εργοδοσία- λένε ότι έχει σταµατήσει τις παραγγελίες,
την προµήθεια πρώτης ύλης. Δεν είχαν να δουλέψουν. Έχουν τε-
λειώσει τα στοκ και µια σειρά παραγγελίες τις οποίες είχε ανα-
λάβει παρέµειναν ανεκτέλεστες.

Με αυτόν τον τρόπο χρησιµοποιεί σε οµηρία τους εργαζόµε-
νους, αξιοποιούνται δηλαδή οι εργαζόµενοι ως πολιορκητικός
κλοιός από τη µεριά της εργοδοσίας, για να προχωρήσει, να
απαιτήσει την ικανοποίηση µιας σειράς προκλητικών απαιτήσεων
που έχει. 

Εδώ πέρα πρόκειται περί προκλητικών απαιτήσεων και όσον
αφορά τη χρηµατοδότησή της από τις τράπεζες –αυτό δεν  µας
ενδιαφέρει και δεν µας αφορά- και βεβαίως όσον αφορά αυτό
που είπε ξεκάθαρα, το λέει επιχειρησιακό σχέδιο.

Ουσιαστικά από βιοµηχανική επιχείρηση θέλει να µετατραπεί
σε εµπορική, να απολύσει το σύνολο των εργαζοµένων και να
προσλάβει τους µισούς από αυτούς µε απαράδεκτες συνθήκες
εργασίας, µε τις νέες εργασιακές σχέσεις που και η δική σας Κυ-
βέρνηση έχει θεσµοθετήσει, κύριε Υπουργέ. 

Αυτό δεν δήλωσε ευθαρσώς χθες η εργοδοσία; Δεν δήλωσε
ότι πρέπει να πληρώσουν οι εργαζόµενοι τα σπασµένα της κρί-
σης και τα κέρδη τα οποία έχει αποκοµίσει τα προηγούµενα χρό-
νια; Μάλιστα, τους χρησιµοποιεί και ως πολιορκητικό κριό για να
αλλοιώσει και τους δικούς σας νόµους, τα στοιχεία σε σχέση µε
τη δόµηση και τον πολεοδοµικό σχεδιασµό, όσον αφορά την αλ-
λαγή χρήσης γης, προκειµένου να µπορέσει να πάρει ιδιαίτερη
υπεραξία το ακίνητό της και να ενθυλακώσει στα θησαυροφυλά-
κιά της και άλλα χρήµατα. Αυτές ήταν οι προκλητικές απαιτήσεις
και η στάση που κράτησε. 

Και όσον αφορά την καταβολή των δεδουλευµένων, την παρέ-
πεµψε στο απώτερο µέλλον, εφόσον και όταν ικανοποιηθούν οι
προκλητικές της απαιτήσεις. 

Κοιτάξτε, κύριε Υπουργέ, τη δέσµευση «εγώ θα πληρώσω» την
έχουµε ακούσει και εσείς, αλλά και εµείς πάρα πολλές φορές
από την εργοδοσία, από την οποιαδήποτε εργοδοσία. Θυµηθείτε
την υπόθεση «ΠΕΤΖΕΤΑΚΙΣ» από την οποία ακόµα περιµένετε την
καταβολή των δεδουλευµένων. Άρα, λοιπόν, αυτές οι υποσχέσεις
και αυτές οι δεσµεύσεις είναι άγραφο χαρτί, είναι χαρτί χωρίς
καµµία αξία. Είναι λόγια του αέρα, κύριε Υπουργέ. 

Και εδώ θέλουµε συγκεκριµένα µέτρα και όχι «µέτρα ασπιρί-
νες» τα οποία δεν διευκολύνουν, δεν βοηθούν και δεν ικανοποι-
ούν τους άνεργους. Θέλουµε συγκεκριµένα µέτρα για τις
συγκεκριµένες καταστάσεις των χιλιάδων εργαζόµενων -και στη
συγκεκριµένη περίπτωση των πενήντα στη εργαζόµενων της
«ΑΒΕΞ»- οι οποίοι είναι απλήρωτοι και τους καθυστερούνται τα
δεδουλευµένα. 

Τι µέτρα θα πάρετε λοιπόν, κύριε Υπουργέ, και για να κατα-
βληθούν άµεσα τα δεδουλευµένα τους, αλλά και για τη διασφά-
λιση των θέσεων εργασίας τους και µάλιστα µε τα πλήρη
δικαιώµατα και όχι µε το νέο καθεστώς και τις νέες συνθήκες, τις
εργασιακές γαλέρες;

Επίσης θέλουµε να µας πείτε αν θα εξαιρεθούν από τα νέα χα-
ράτσια. Αυτές οι κατηγορίες δεν εξαιρούνται, κύριε Υπουργέ. Βε-
βαίως εµείς διαφωνούµε συνολικά µε τα χαράτσια, κάτι που
γνωρίζετε πολύ καλά. Όµως αποτελεί πρόκληση, κύριε Υπουργέ,
και να σου χρωστάνε και να σου παίρνουν –η Κυβέρνηση να παίρ-
νει το βόδι- και το βόδι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Κουτσούκος. 
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, δεν κατανοώ αυτήν την

αναφορά σας στα ευχολόγια µε την έννοια ότι γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά πως τα εργαλεία που διαθέτει το Υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης είναι πάρα πολύ συγκεκριµένα και
αυτά αξιοποιούµε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τα εργαλεία, όµως, τα
έχετε προσδιορίσει εσείς και οι προηγούµενες κυβερνήσεις.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ωραία. Όταν θα έρθετε εσείς στην εξουσία,
να τα προσδιορίσετε αλλιώς. Λέω, λοιπόν, ότι εµείς προσπα-
θούµε να εξαντλούµε αυτά τα εργαλεία. 

Μάλιστα, σας είπα πάρα πολύ συγκεκριµένα και καθαρά ότι
επειδή οι υπηρεσίες του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας δεν
βρήκαν την εργοδοσία στην επίσκεψή τους την προηγούµενη
εβδοµάδα, έχουν καλέσει την εταιρεία για γραπτές εξηγήσεις και
θα ακολουθηθεί η διαδικασία των διοικητικών κυρώσεων και των
µηνύσεων, γιατί η νοµοθεσία είναι πάρα πολύ αυστηρή στη µη
καταβολή των δεδουλευµένων. 

Αυτό θα το κάνουµε, παρά το γεγονός ότι είµαστε υποχρεω-
µένοι –και αυτό το χαρακτήρα είχε η τριµερής που κάναµε χθες-
να προσπαθήσουµε να εξαντλήσουµε όλα τα περιθώρια συνεν-
νόησης, διότι πέρα από την καταβολή των δεδουλευµένων, φα-
ντάζοµαι ότι και εσάς, αλλά και εµάς µας ενδιαφέρει και η
λειτουργία της επιχείρησης, γιατί εκεί πέρα είναι πενήντα άνθρω-
ποι.  

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τη θεωρήσατε άγονη,
όµως. Πρέπει να πείτε ότι ήταν άγονη λόγω της στάσης εργα-
σίας. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Βεβαίως. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι,
µην κάνετε διάλογο µεταξύ σας. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Πράγµατι, κύριε συνάδελφε, ήταν άγονη.
Όµως τελειώνοντας, έκανα µια τελευταία έκκληση να συνεχιστεί,
διότι το δικό µου συµπέρασµα -το οποίο είπα και χθες, αλλά το
λέω και σήµερα δηµόσια- είναι ότι στην περίπτωση που η υπό-
θεση οδηγηθεί στα δικαστήρια, αυτό θα σηµαίνει και ταλαιπωρία
για τους εργαζόµενους, αλλά και δεν θα µπορέσουν να ευοδω-
θούν τα επιχειρησιακά σχέδια της εταιρείας.

Και αυτό το είπα µε την έννοια ότι είµαι ένας πολίτης της δυ-
τικής Ελλάδας και µας ενδιαφέρει να λειτουργούν οι επιχειρή-
σεις και να παρέχουν δουλειά. Εκεί ήταν η διαδικασία της
µεσολάβησης. Δεν θέλω να παρεξηγήσετε τη διαδικασία της µε-
σολάβησης µε τη διαδικασία της επιβολής των κυρώσεων και την
εφαρµογή του νόµου σε ό,τι αφορά τα δεδουλευµένα. Εκεί δεν
υπάρχει ούτε µία γραµµή υπαναχώρησης από εκείνα που έχουµε
τη δυνατότητα να κάνουµε. 

Επίσης, θέλω να σας επαναλάβω ότι οι εργαζόµενοι που είναι
απλήρωτοι για διάφορους λόγους, οι άνεργοι, αυτοί που έχουν
κάνει επίσχεση, εξαιρούνται από τα λεγόµενα «χαράτσια», όπως
τα λέτε εσείς, µε την έννοια ότι υπάρχει σαφέστατη πρόβλεψη
και της φορολογικής νοµοθεσίας, την οποία γνωρίζετε.

Αναστέλλεται η καταβολή του φόρου εισοδήµατος, όταν ο ερ-
γαζόµενος δεν έχει για οποιονδήποτε λόγο πληρωθεί τα ηµερο-
µίσθια και το µισθό που του χρωστάνε. Πηγαίνει στη χρονιά της
πληρωµής. Όπως επίσης, υπάρχει πρόνοια σε όλους τους νό-
µους που ψηφίσαµε, να µην πληρώσουν τα τέλη οι άνεργοι. 

Σε περίπτωση που έχει γίνει λάθος –το ξαναλέω στο Σώµα- και
ένας άνεργος δεν ήταν στις καταστάσεις του ΟΑΕΔ, τις οποίες
έδωσε µηχανογραφικά στο Υπουργείο Οικονοµικών, εάν πάρει
το εκκαθαριστικό µε εισφορά αλληλεγγύης, πρέπει να πάει στη
ΔΟΥ και να ζητήσει καινούργια εκκαθάριση. 

Τώρα πιστεύω ότι είναι καλό να κάνετε µια επίκαιρη ερώτηση
ειδικά για όλα αυτά, ώστε να τα κουβεντιάσουµε  ξεχωριστά,
γιατί δεν συµφωνώ µε την άποψή σας ότι είναι «ασπιρίνες». Είναι
µία προσπάθεια να αντιµετωπίσεις τις επιπτώσεις της κρίσης,
που είναι πάρα πολύ σοβαρές στους εργαζόµενους, µε ό,τι µέσα
διαθέτεις. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε Υφυπουργέ. 
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Η τέταρτη µε αριθµό 1328/26-9-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχε-
τικά µε την παρουσία του τουρκικού ερευνητικού σκάφους Πιρί
Ρέις στην περιοχή του Καστελόριζου, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του Υπουργού και διαγράφεται. 

Επίσης, δεν θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος του Υπουργού η
πέµπτη µε αριθµό 1327/26-9-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ.  Ηρούς  Διώτη προς τους Υπουργούς  Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων και Οικονοµικών, σχετικά µε τη διασφάλιση της λει-
τουργίας  της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης και διαγράφεται. 

Θα  συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 1315/26-9-2011 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Σπυρίδωνος Βούγια προς τον Υπουρ-
γό  Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την αποκα-
τάσταση  της σιδηροδροµικής σύνδεσης Θεσσαλονίκης- Φλώ-
ρινας. 

Στην ερώτηση του κ. Βούγια θα απαντήσει ο Υφυπουργός  κ.
Ιωάννης Μαγκριώτης, αφού πρώτα ο κ. Βούγιας µας την παρου-
σιάσει σύντοµα σε δύο λεπτά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ο λόγος για τον οποίο κατέθεσα αυτήν την

ερώτηση είναι, για να επαναφέρω στη συζήτηση τη δυνατότητα
αποκατάστασης της σύνδεσης της γραµµής Θεσσαλονίκης-Φλώ-
ρινας, για την ακρίβεια του τµήµατος του κλάδου Έδεσσας-Φλώ-
ρινας, γιατί µέχρι την Έδεσσα η σιδηροδροµική σύνδεση γίνεται
κανονικά. 

Και από τη θέση του Υφυπουργού πολλές φορές είχα ξεκινή-
σει προσπάθειες και είχα απαντήσει σε σχετικές ερωτήσεις για
το ζήτηµα της αποκατάστασης ειδικά αυτού του κλάδου, ο
οποίος φαίνεται ότι παρουσιάζει σήµερα καινούργια στοιχεία
βιωσιµότητας και καινούργιες δυνατότητες αξιοποίησης, στο
πλαίσιο πάντοτε του ν. 3891/2010, ο οποίος εξυγίανε και επιχεί-
ρησε να βάλει σε διαφορετική βάση την αναδιοργάνωση των ελ-
ληνικών σιδηροδρόµων. 

Χαίροµαι, γιατί και εσείς και σε µία ερώτηση, στην οποία απα-
ντήσατε, αλλά και σε ένα άρθρο σας στα «ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΙΚΑ
ΝΕΑ»  σχολιάζετε µε θετικές προοπτικές και δυνατότητες την
αποκατάσταση ειδικά αυτού τµήµατος της διαδροµής, το οποίο
παρουσιάζει καινούργια στοιχεία βιωσιµότητας. 

Πριν αναφερθώ σε αυτά πολύ πιο αναλυτικά στο κύριο µέρος
της τοποθέτησής µου, θα υπενθυµίσω πως υπάρχουν και άλλοι
λόγοι που συνηγορούν: για παράδειγµα το γεγονός της  πρό-
σφατης ανακαίνισης της γραµµής αυτής, όπως και το γεγονός
που γνωρίζετε και εσείς πολύ καλά, πως τα διεθνή ευρωπαϊκά σι-
δηροδροµικά δίκτυα εντάσσουν και το τµήµα Φλώρινας-Κρυ-
σταλλοπηγής-Πόγραδετς, για το οποίο ζητούµε ευρωπαϊκές
ενισχύσεις. Εποµένως, τίθεται το ερώτηµα πώς, αφού ζητούµε
ευρωπαϊκά κονδύλια για το διεθνές κοµµάτι µιας διαδροµής µε
πολλές προοπτικές για τη µεταφορά επιβατών και εµπορευµά-
των, κυρίως από το Δυρράχιο µέσω της χώρας µας, αναστέλ-
λουµε τη λειτουργία ενός τµήµατος µέσα στο δικό µας  εθνικό
δίκτυο. 

Βεβαίως υπάρχει και η γεωγραφική αποµόνωση αυτής ειδικά
της περιοχής, γιατί καθώς η Εγνατία εξυπηρετεί πολύ ικανοποι-
ητικά τη δυτική Μακεδονία  µέχρι την Κοζάνη, στη συνέχεια στρί-
βει νοτιοδυτικά και αποµακρύνεται από την ευαίσθητη αυτή
περιοχή. 

Υπάρχουν, βέβαια, και άλλα στοιχεία, τα οποία αποτελούν δε-
δοµένα µιας καινούργιας δυνατότητας για βιωσιµότητα, διότι
προφανώς οι γραµµές αυτές µπορεί να αποτελέσουν ένα υπο-
δειγµατικό µοντέλο συνέργειας ανάµεσα στην τοπική κοινωνία
και στην πολιτεία, ώστε δροµολόγια τα οποία ανεστάλησαν προ-
σωρινά και ειδικά αυτό, να µπορέσουν σύντοµα να αποκαταστα-
θούν. 

Στην  ουσία η ερώτησή µου προς εσάς συνοψίζεται στο αν
υπάρχει –και είµαι βέβαιος και αισιοδοξώ ότι υπάρχει- η σκέψη
να αποκατασταθεί αυτή η γραµµή και αν είναι δυνατόν να δοθούν
κάποια χρονοδιαγράµµατα για την αποκατάστασή της. 

Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ. 

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων):  Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να ευχαριστήσω τον αγαπητό συνάδελφο για την

ερώτηση, γιατί πράγµατι δίνει την ευκαιρία µιας νέας δηµόσιας
τοποθέτησης από την πλευρά του Υπουργείου και της Κυβέρνη-
σης, γι’ αυτό το τόσο ζωτικό θέµα που θίγει στην ερώτησή του. 

Γνωρίζει ο αγαπητός συνάδελφος µε το ν. 3891/2010 που ψή-
φισε η Βουλή για την εξυγίανση του Οµίλου του ΟΣΕ, οι διοική-
σεις προχώρησαν στην αναδιάρθρωση και στην εξυγίανση των
οικονοµικών του και όπως γνωρίζει µε επιτυχία γίνεται όλη αυτή
η προσπάθεια. Μάλιστα, µέσα στο 2011 η «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» θα κλείσει
τα ελλείµµατά της. Αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Δείχνει την
ορθότητα του σχεδιασµού, των επιλογών, αλλά και τη συµµετοχή
και την προσφορά των εργαζοµένων σε αυτήν την προσπάθεια
εξυγίανσης. Γνωρίζει πως στο πλαίσιο αυτού του σχεδίου ανε-
στάλησαν ορισµένες γραµµές, ιδιαίτερα άγονες, γραµµές που
είχαν πολύ χαµηλή ζήτηση και πολύ υψηλό κόστος. 

Μερικές από αυτές τις γραµµές όπως και αυτή προς τη Φλώ-
ρινα, επανεξετάζονται από την πλευρά του Υπουργείου, κάτι που
εσείς ξεκινήσατε, όταν ήσασταν στο Υπουργείο ως Υφυπουργός
Μεταφορών και διαµορφώσατε και το σχέδιο σε συνεργασία µε
τους τοπικούς φορείς. Εξετάζεται η επαναλειτουργία της. Θέλω
να σας πω µε απόλυτη βεβαιότητα ότι δεν υπάρχει απλώς σκέψη,
αλλά συνεχίζεται αυτή η προσπάθεια. Και η συνεργασία που έχει
ζητήσει η «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» από τους τοπικούς και περιφερειακούς
φορείς πιστεύουµε ότι θα ευδοκιµήσει και γρήγορα µπορεί να
έχουµε την επαναλειτουργία της γραµµής.

Συµφωνώ ότι υπάρχουν όλα αυτά τα χαρακτηριστικά που θί-
ξατε, οι επενδύσεις που έγιναν και µε ευρωπαϊκή χρηµατοδότηση
στη γραµµή αυτή, η ένταξή της στο διευρωπαϊκό δίκτυο, αλλά
και η γεωγραφική αποµόνωση της Φλώρινας, µε τις ιδιαιτερότη-
τες που έχει.

Πρέπει να σας τονίσω ότι ήµουν τη Δευτέρα στη Φλώρινα. Εί-
χαµε µία σύσκεψη όλοι οι φορείς της Φλώρινας και της Περιφέ-
ρειας ακριβώς για τα οδικά δίκτυα αλλά και γενικότερα για τις
υποδοµές προσπέλασης στη Φλώρινα, από και προς τη Φλώρινα.
Γιατί πράγµατι η Φλώρινα όπως και η Πέλλα και η Δράµα είναι
τρεις νοµοί του βορειοελλαδικού χώρου κατά µήκος του οριζό-
ντιου άξονα της Εγνατίας, από τους οποίους δεν περνάει ο άξο-
νας και δεν έχουν κερδίσει το µερίδιο της ανάπτυξης που
κέρδισαν οι άλλες περιοχές ή τουλάχιστον στο βαθµό που κέρ-
δισαν οι άλλες περιοχές, παρ’ ότι εξαιτίας της οικονοµικής πίε-
σης η ανεργία στην περιοχή είναι πάρα πολύ υψηλή.

Ο κάθετος άξονας από τα σύνορα µε τη FYROM, από τη Νίκη
µέχρι τη Φλώρινα έχει ανάδοχο και πολύ γρήγορα θα ξεκινήσουν
οι εργασίες. Είναι ένα έργο 80 εκατοµµύριων ευρώ. Όπως και
από την άλλη πλευρά ο άλλος κάθετος άξονας Σιάτιστα-Κρυ-
σταλλοπηγή, 120 εκατοµµύρια ευρώ, έχει προσωρινό ανάδοχο.
Μέσα στο Σεπτέµβρη έγιναν αυτά και πολύ γρήγορα, αφού ακο-
λουθηθούν οι διαδικασίες που προβλέπονται από το θεσµικό
πλαίσιο, µπορεί να ξεκινήσουν οι εργασίες. 

Συζητήσαµε, επίσης, και την κατασκευή του άξονα Φλώρινα-
Πτολεµαΐδα που είναι ζωτικής σηµασίας για την περιοχή ειδικά
της Φλώρινας και καταλήξαµε σε µία συµφωνία όσον αφορά τη
χάραξη, γιατί υπήρχαν πολλές και εναλλακτικές λύσεις και προ-
τάσεις. 

Στη δευτεροµιλία µου θα αναπτύξω και ειδικότερα την πρό-
ταση. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):  Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σπυρίδων Βούγιας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, και χαίροµαι γιατί το θέµα διατη-

ρείται ζωντανό, ανοικτό και γιατί υπάρχει –πιστεύω- προοπτική
σύντοµα να αποκατασταθεί αυτή η γραµµή. Όχι, βέβαια, για να
ξαναέρθει σε συνθήκες µη βιωσιµότητας, δηλαδή, ζηµιογόνας
οικονοµικής κατάστασης η «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», η οποία φέτος όπως εί-
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πατε και εσείς, έχει επιδείξει µία πολύ θεαµατική πρόοδο στην
εξυγίανση των οικονοµικών της. 

Από πρόσφατα στοιχεία που διάβασα και στις εφηµερίδες από
240 εκατοµµύρια χρέος πέρυσι ίσως κλείσει φέτος ισοσκελι-
σµένα, ίσως µε λίγα εκατοµµύρια µίας µικρής ζηµιάς, η οποία
του χρόνου είµαι βέβαιος πως θα µετατραπεί σε θετικό πλεόνα-
σµα. 

Ωστόσο, εδώ πρέπει να επιµείνουµε κυρίως στη συµµετοχή
της τοπικής κοινωνίας, η οποία δεν ανταποκρίθηκε, δυστυχώς,
µέχρι τώρα ικανοποιητικά σ’ αυτό που θα ονοµάζαµε «µοντέλο
Φλώρινας», δηλαδή στη συνέργεια Κυβέρνησης και τοπικής κοι-
νωνίας, ώστε να είναι λειτουργική και βιώσιµη αυτή η γραµµή.

Συγκεκριµένα έχει ζητηθεί, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ,
από την τοπική κοινωνία να συµβάλει έµµεσα, όχι καταβάλλοντας
ζεστό χρήµα, διότι δεν υπάρχει, αλλά τροφοδοτώντας τη δυνα-
τότητα συνδυασµένων µεταφορών. Γιατί το τρένο προφανώς πη-
γαίνει ως το Αµύνταιο και τη Φλώρινα, αλλά για να µπορέσει
κανείς να οργανώσει εκδροµές, που έχουν τροµερό ενδιαφέρον
στην περιοχή –ιστορικό, χιονοδροµικό ή οικολογικό- πρέπει η µε-
ταφορά αυτή να συνδυαστεί µε λεωφορεία, τα οποία θα παίρ-
νουν τους επιβάτες του τρένου από το Αµύνταιο για παράδειγµα
και θα τους πηγαίνουν µέχρι το Νυµφαίο, για τα θαυµάσια πάρκα
και τα δάση µε τις αρκούδες ή από τη Φλώρινα στις Πρέσπες,
στο Πισοδέρι και σε γειτονικές περιοχές.

Αυτό που ζητήθηκε από την πολιτεία ήταν να δεσµευθούν οι
δήµοι, ενισχύοντας στο επιχειρησιακό σχέδιο της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ»
τα στοιχεία της βιωσιµότητας, ότι όταν αποκατασταθεί η γραµµή,
ένα πούλµαν θα περιµένει τους µαθητές, τα ΚΑΠΗ από τη Θεσ-
σαλονίκη ή τους άλλους επιβάτες του τρένου, ώστε να τους µε-
ταφέρει στους τουριστικούς προορισµούς και ύστερα, την
κατάλληλη ώρα, να τους φέρει στο σταθµό, ώστε το τρένο να
τους µεταφέρει πίσω.

Σε µια πρόσφατη συνάντηση που οργανώσαµε στο Δηµαρχείο
της Θεσσαλονίκης, µε δική µου πρωτοβουλία, αλλά µε παρόντα
τον κ. Μπουτάρη, τον Περιφερειακό Διευθυντή Μέσης Εκπαίδευ-
σης, εκπροσώπους από την «Κοινωνία Πολιτών της Φλώρινας»
και άλλους, είδαµε τις τεράστιες δυνατότητες που έχει το τρένο
να εξυπηρετεί µαθητικές εκδροµές. Σκεφθείτε και αναρωτηθείτε
πόσο διαφορετική και απολαυστική θα ήταν µια µαθητική εκ-
δροµή, αν γινόταν µε το τρένο, πόσο πιο ασφαλής, ενδιαφέ-
ρουσα, λειτουργική και ευχάριστη.

Δεν έχουµε αξιοποιήσει, λοιπόν, µια τεράστια δυνατότητα βιω-
σιµότητας, για τα σχολεία, όπως και για τα ΚΑΠΗ, για τα οποία
ο Δήµος Θεσσαλονίκης δεσµεύτηκε, περιµένοντας µία οικονο-
µική πρόταση από την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», πως θα οργανώσει τις εκ-
δροµές των ηλικιωµένων συµπολιτών µας προς τις θαυµάσιες
αυτές περιοχές.

Ούτε ο Δήµος Φλώρινας ανταποκρίθηκε ενώ αυτό που ζητή-
θηκε απλώς ήταν µία γραπτή δέσµευση από τους δήµους προς
την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», ότι δεσµεύονται, εφόσον αποκατασταθεί η
γραµµή, να δροµολογήσουν ένα λεωφορείο για να τους πηγαίνει
από τη Φλώρινα στις Πρέσπες ή από το Αµύνταιο στο Νυµφαίο.
Η ΔΕΗ, επίσης, θα µπορούσε να συµβάλει οικονοµικά και, βε-
βαίως, η περιφέρεια µε ένα µικρό κονδύλι.

Πιστεύω, δηλαδή, πως µαζί µε τον εξορθολογισµό των δροµο-
λογίων, που πραγµατικά ήταν πολλά σε αριθµό και µπορούν να
µειωθούν χωρίς αρνητικό λειτουργικό αποτέλεσµα στην εξυπη-
ρέτηση, αλλά και τον εξορθολογισµό της τιµής των εισιτηρίων,
ώστε να µπορέσει να ανταποκριθεί στα λειτουργικά έξοδα νοµίζω
πως µπορούµε να έχουµε ένα θετικό πλεόνασµα και βιωσιµότητα
του έργου, ώστε, κανένας έλεγχος να µην µπορεί να αρνηθεί τη
θετική πρόταση τού να αποκατασταθεί αυτή η γραµµή, που,
όπως εξήγησα και στην πρωτοµιλία µου, είναι εντελώς απαραί-
τητη για την βιώσιµη ανάπτυξη της περιοχής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ πολύ.
Η πολιτεία και η «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», µε εντολή της πολιτικής ηγεσίας

του Υπουργείου, αλλά µε πολλή θέρµη και η ίδια, γιατί αγαπά
πάρα πολύ όλες τις γραµµές και ειδικότερα, αυτές τις γραµµές
προς την ακριτική Ελλάδα, όπως και οι εργαζόµενοι και τα στε-
λέχη της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», δούλεψαν και κατέθεσαν και ένα σχέδιο,
όπως γνωρίζετε, για το συνολικό κόστος επαναλειτουργίας της
γραµµής. Είναι περίπου 1,5 εκατοµµύριο ευρώ.

Μάλιστα, πρότειναν το πλαίσιο στο οποίο αναφερθήκατε, των
συνδυασµένων µετακινήσεων, για να µπορέσει να καταστεί λει-
τουργική και βιώσιµη η γραµµή αυτή, γιατί το σχέδιο εξυγίανσης
της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» δεν επιτρέπει τη λειτουργία ελλειµµατικών
γραµµών για περισσότερα από δύο-τρία χρόνια. Όπως ξέρετε,
υπάρχει η επιδότηση των άγονων γραµµών µε ένα κονδύλι 50
εκατοµµυρίων ευρώ τα τρία χρόνια που ακολουθούν την ψήφιση
του νοµοσχεδίου εξυγίανσης, του 3891/2010.

Με αυτήν την έννοια, από την πλευρά της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» υπάρ-
χει η πρόθεση και η δέσµευση προς τους τοπικούς φορείς. Μά-
λιστα, έχει διαµορφώσει και το σχέδιο απόφασης της προγραµ-
µατικής σύµβασης για την καθολική δηµόσια υπηρεσία, στην
οποία θα συµπράξουν η πλευρά της κεντρικής πολιτείας µε την
«ΤΡΑΙΝΟΣΕ» και οι τοπικές και περιφερειακές κοινωνίες µέσα
από τους φορείς που τους εκπροσωπούν, τους δήµους, την πε-
ριφέρεια, τους άλλους φορείς της περιοχής, όπως και εσείς ανα-
φέρατε.

Μάλιστα, στις προτάσεις αυτές, πέρα από τη συµµετοχή της
«ΤΡΑΙΝΟΣΕ» µε ένα µέρος του κονδυλίου τα επόµενα χρόνια από
τα 50 εκατοµµύρια των άγονων γραµµών, αναφέρεται και η προ-
αγορά καρτών από τους τοπικούς φορείς. Δεν ζητείται, όπως εί-
πατε πολύ σωστά, «ζεστό» χρήµα, αλλά η προαγορά καρτών για
να υπάρχει ένας ισοσκελισµένος προϋπολογισµός, για να µην ξε-
κινήσει µε τις καλύτερες προϋποθέσεις και στο τέλος του χρόνου
όλα να έχουν καταρρεύσει και οι ελπίδες και οι προσδοκίες για
την επαναλειτουργία της γραµµής.

Η θέσπιση από την πλευρά της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», ειδικής κάρτας
συχνού χρήστη η οποία θα είναι εκπτωτική –δηλαδή, ευνοϊκές
τιµές- είναι ένα πλαίσιο προτάσεων που πιστεύω ότι µπορεί, εάν
ενεργοποιηθούν οι τοπικοί φορείς –αυτή είναι η παράµετρος- να
δώσει αποτελέσµατα.

Εγώ αυτό που θέλω να τονίσω κλείνοντας, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, είναι ότι αυτήν την προσπάθεια που ξεκινήσατε, τη συνεχί-
ζουµε. Θα επιµείνουµε, γιατί πιστεύουµε στη γραµµή αυτή,
πιστεύουµε πάνω απ’ όλα στις ανάγκες –και τις ξέρουµε- που
έχει η Φλώρινα και η ευρύτερη περιοχή και νοµίζω πως θα πετύ-
χουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Σειρά έχει τώρα η δεύτερη µε αριθµό 1322/26-9-2011 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Όλγας Κεφαλογιάννη προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε την ανάγκη θέσπισης κανόνων για τις δηµό-
σιες συναθροίσεις. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Κεφαλογιάννη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Εµµανουήλ Όθωνας, αφού πρώτα η κ. Κεφαλο-
γιάννη µάς την παρουσιάσει. 

Ορίστε, κυρία Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ πολύ. 
Κύριε Υπουργέ, ας δούµε το θέµα σαν ένα νόµισµα µε δύο

όψεις. Από τη µία πλευρά, υπάρχει το συνταγµατικά κατοχυρω-
µένο δικαίωµα της συνάθροισης από το άρθρο 11 και δεν υπάρ-
χει αµφιβολία ότι οι περιορισµοί στο δικαίωµα αυτό είναι τότε
µόνο εφικτοί, όταν προβλέπονται από το Σύνταγµα ή από το
νόµο. Από την άλλη πλευρά, υπάρχει το δικαίωµα της ελεύθερης
συµµετοχής στην κοινωνική και οικονοµική ζωή που προβλέπει
το άρθρο 5 παράγραφος 1, το δικαίωµα της ελεύθερης, χωρίς
περιορισµούς, µετακίνησης στην επικράτεια, που προβλέπει το
άρθρο 5 παράγραφος 4 και της εργασίας, που προβλέπει το
άρθρο 22 παράγραφος 1 του Συντάγµατος.

Πρέπει, λοιπόν, ως συντεταγµένη πολιτεία να βρίσκουµε τη
χρυσή τοµή σεβασµού και των δύο πλευρών, την αρµονία, αν θέ-
λετε. Άλλωστε η Αθήνα ήταν κάποτε η πόλη της αρµονίας. Σή-
µερα πάλι, κύρια χαρακτηριστικά της Αθήνας είναι οι µόνιµα
εγκαταλελειµµένοι δηµόσιοι χώροι, η παγωµένη εµπορική κί-
νηση, οι καθηλωµένες συγκοινωνίες και η µετ’ εµποδίων τουρι-
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στική δραστηριότητα: ένα σκηνικό εκτροπής από την οµαλότητα
της οικονοµικής και κοινωνικής ζωής. Τις ηµέρες των διαδηλώ-
σεων, άλλωστε, το κέντρο της πρωτεύουσας µετατρέπεται σε
ζώνη υψηλού κινδύνου και περιορισµένης προσβασιµότητας. 

Κύριε Υπουργέ, η συζήτηση για τον εξορθολογισµό του ισχύο-
ντος νοµικού πλαισίου για τις συναθροίσεις και για την εναρµό-
νισή του µε αυτών των αντίστοιχων που ισχύουν στα κράτη-µέλη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, έχει ξεκινήσει εδώ και πάνω από µία
δεκαετία και εσείς οι ίδιοι επανειληµµένα έχετε αναγγείλει την
πρόθεση λήψης µέτρων. Άλλωστε, υπήρξε και πρόσφατη δέ-
σµευση του ίδιου του Πρωθυπουργού και στην κατεύθυνση αυτή
έχει κινηθεί και ο Δήµαρχος της Αθήνας. Ακόµα όµως, δεν
έχουµε δει αν, πώς και πότε σκοπεύετε να κάνετε πράξη αυτήν
τη δέσµευση.

Η νοµοθετική πρωτοβουλία, σύµφωνα µε το άρθρο 73 του Συ-
ντάγµατος είναι δική σας. Δική σας είναι και η ευθύνη να προω-
θήσετε τις σχετικές διατάξεις για να συγκρατήσετε και να
προλάβετε τις αρνητικές συνέπειες των διαδηλώσεων: να θέσετε
ξεκάθαρα όρια και ακριβείς προϋποθέσεις, ώστε να διασφαλίζε-
ται ότι η άσκηση ενός δικαιώµατος δεν θα υπονοµεύει µε κανέ-
ναν τρόπο την άσκηση ενός άλλου εξίσου σηµαντικού και
θεµελιακού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµα-

νουήλ Όθωνας.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Με ιδιαίτερο ενδιαφέρον ανταποκρίνοµαι στην πρωτοβουλία

της συναδέλφου, αλλά και στον προβληµατισµό που κατέθεσε
γύρω από ένα κρίσιµο ζήτηµα. Ανταποκρίνοµαι µε ενδιαφέρον,
γιατί πιστεύουµε –και πιστεύω και προσωπικά- ότι είναι η κατάλ-
ληλη στιγµή ως πολιτικό σύστηµα να αναµετρηθούµε µε τις δυ-
σκολίες που παραδόξως παρουσιάζει η αλήθεια του αυτονόητου
και η επικράτηση της κοινής λογικής σε πολλά πράγµατα στη δη-
µόσια ζωή αυτού του τόπου.

Σήµερα η Ελλάδα του 2011 έχει τα προβλήµατά της, τις δυ-
σκολίες της που µάλιστα αφορούν ένα µεγάλο κοµµάτι της κοι-
νωνίας, τους εργαζόµενους, που υπόκεινται µείωση εισοδήµατος
και τη φέρουν δυσβάσταχτα. Η κατάσταση αυτή όµως, δεν µπο-
ρεί να δικαιολογήσει την εικόνα που έχει σήµερα η χώρα, µε εκα-
τοντάδες πανεπιστήµια και, δηµόσια σχολεία δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης αντίστοιχα σε κατάληψη και µε πλήθος Υπουργείων
και δηµοσίων υπηρεσιών σήµερα στο ίδιο καθεστώς.

Αυτή η αντίληψη της ανοχής στην απροκάλυπτη παραβίαση
και παράβαση των νόµων, η νοµιµοποίηση της αυθαιρεσίας και
της επιβολής καλά οργανωµένων, και πολλές φορές κοµµατικά
χειραγωγούµενων, µειοψηφικών οµάδων έναντι του δηµόσιου και
κοινωνικού συµφέροντος, είναι µια αντίληψη που είναι πια ασυγ-
χώρητη πολυτέλεια για την Ελλάδα του 2011 και πρέπει να εκλεί-
ψει. Όχι γιατί θα το επιβάλει κάποια τρόικα, όχι γιατί θα το
επιβάλει µε µέτρα καταστολής κάποια κυβέρνηση, αλλά γιατί το
ζητάει και θα το επιβάλει η πλειοψηφία της κοινωνίας. Οι ιδιαίτε-
ρες πολιτικές και κοινωνικές συνθήκες πιστεύω και ελπίζω, ότι
έχουν ωριµάσει το πολιτικό σύστηµα για να αναµετρηθεί µε τη
δυσκολία της αλήθειας του αυτονόητου και της κοινής λογικής,
που ανέφερα προηγουµένως και γιατί επιτέλους, δεν µπορεί κα-
νείς να βρει κάτι ανάλογο σε κανένα σύγχρονο ευρωπαϊκό ή άλλο
κράτος ως ανοχή, συµπεριφορά, αντίληψη και πρακτικές, οι
οποίες κρατούν µια κοινωνία και ένα κράτος καθηλωµένο. 

Αυτό, όµως, έµµεσα µόνο σχετίζεται µε το ειδικό θέµα που η
συνάδελφος έθεσε στην ερώτησή της, για το οποίο θέλω να πω
ότι δεν είναι αστυνοµικό θέµα. Δεν είναι στις αποκλειστικές αρ-
µοδιότητες και ως νοµοθετική πρωτοβουλία του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη. Είναι ένα ευρύτερο πολιτικό ζήτηµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Όλγα Κεφαλογιάννη.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, διαπιστώνω καλή θέ-

ληση και καλή πρόθεση από σας προσωπικά, δυστοκία όµως σε
ό,τι αφορά µια κυβερνητική δέσµευση παρ’ όλο που έχει υπάρ-

ξει, όπως σας είπα και πριν, δήλωση του ίδιου του Πρωθυπουρ-
γού. Κι αν µέχρι προχθές υπήρχαν προσχήµατα για την ατολµία
–είχαµε καθηλωθεί από ιδεοληψίες, οι οποίες έχουν λειτουργήσει
ανάχωµα- σήµερα δεν υπάρχει κανένα απολύτως περιθώριο. 

Οφείλουµε να προχωρήσουµε στη θέσπιση και εφαρµογή κα-
νόνων ώστε να διασφαλίζεται η ελεύθερη άσκηση όλων των δι-
καιωµάτων που απορρέουν από το Σύνταγµα. 

Και εδώ θα ήθελα να σταθώ στις εξαιρετικά αρνητικές συνέ-
πειες που έχουν οι καθηµερινές διαδηλώσεις, για να γίνει σαφές
ότι είναι απόλυτη ανάγκη αυτά που λέτε να τα προχωρήσετε εδώ
και τώρα. 

Μίλησα για νόµο που δεν εφαρµόζεται. Είναι κι αυτό ένα κοµ-
µάτι που πρέπει να το δούµε, γιατί πολύ συχνά υπάρχει το νοµικό
πλαίσιο, αλλά λείπει η πολιτική βούληση για να τηρηθεί η έννοµη
τάξη στο ακέραιο. Ένα παράδειγµα είναι το αδίκηµα της παρα-
κώλυσης των συγκοινωνιών, που η αντιµετώπισή του προβλέπε-
ται στον Ποινικό Κώδικα, όµως σε διαδηλώσεις και συγκεντρώ-
σεις εφαρµόζεται ελάχιστα και έτσι δεν αρκεί για να λειτουργή-
σει αποτρεπτικά.

Θα ήθελα να σας δώσω κάποια στοιχεία για την πρωτοφανή
οικονοµική παρακµή του κέντρου της Αθήνας. Ο έµπορος της
Αθήνας υπερφορολογείται, υφίσταται και τον αθέµιτο ανταγωνι-
σµό του παραεµπορίου και είναι αναγκασµένος να κατεβάζει
ρολά κάθε φορά που γίνεται διαδήλωση.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία του Εµπορικού Συλλόγου Αθηνών,
µόνο το 2010 έγιναν επτακόσιες έντεκα διαδηλώσεις και συγκε-
ντρώσεις, δηλαδή σχεδόν δύο ανά µέρα, µε αποτέλεσµα να κλεί-
νει το κέντρο για τέσσερις ώρες και δέκα λεπτά ηµερησίως κατά
µέσο όρο. Ο αριθµός των κλειστών επιχειρήσεων στο κέντρο αυ-
ξήθηκε από το 17% που ήταν τον Αύγουστο του 2010 στο 24%
φέτος. Η Σταδίου, η Ακαδηµίας και η Ερµού, που µέχρι χθες ήταν
εµπορικοί δρόµοι µε µεγάλη κίνηση, είναι σήµερα πρώτοι σε λου-
κέτα. Οι υλικές ζηµίες που υπέστησαν οι επιχειρήσεις του κέ-
ντρου µόνο από τις ταραχές του Ιουλίου άγγιξαν το µισό
εκατοµµύριο ευρώ, ενώ σε αρκετά εκατοµµύρια εκτιµήθηκαν τα
διαφυγόντα έσοδα για εµπορικά καταστήµατα και ξενοδοχεία σε
σχέση µε τον Ιούλιο της περασµένης χρονιάς. 

Με άλλα λόγια, το κέντρο της Αθήνας αργοπεθαίνει, όπως
έχουν επισηµάνει οι έµποροι µε επιστολή διαµαρτυρίας προς τον
ίδιο τον Πρωθυπουργό, στην οποία µεταξύ άλλων κατονοµάζουν
ρητά ως αιτία θανάτου τις καθηµερινές πορείες, διαδηλώσεις και
καταλήψεις δηµοσίων χώρων.

Είναι σαφές, λοιπόν, γιατί χρειάζονται πιο αυστηροί όροι, γιατί
πρέπει να εγγυηθείτε  ένα µέτρο ότι το αδιαµφισβήτητο ελεύ-
θερο δικαίωµα στη συνάθροιση για τους µεν δεν θα καταπατά
τα δικαιώµατα των δε στην εργασία, τη µετακίνηση, την οικονο-
µική και κοινωνική ζωή. Πρέπει να λάβετε µέτρα όχι απαγορευ-
τικά, αλλά προληπτικά, των τεράστιων αρνητικών συνεπειών από
τις διαδηλώσεις που δεν αντέχουν άλλο να υφίστανται οι πολίτες,
ειδικά το προσεχές διάστηµα. Γιατί η αυξηµένη δυσαρέσκεια για
την οικονοµική πολιτική σας, αυξάνει τον κίνδυνο ακόµη πιο µα-
ζικών και συχνών κινητοποιήσεων διαµαρτυρίας.

Πρέπει να γνωρίζετε ότι η αντοχή της Αθήνας έχει οδηγηθεί
στα άκρα. Η δυναµική της ως εµπορικό κέντρο και ως τουριστι-
κός προορισµός είναι καθηλωµένη, άρα τα περιθώρια για περαι-
τέρω απώλειες είναι µηδαµινά. Η κοινωνία αξιώνει να πράξετε τα
αυτονόητα και είναι καθήκον σας να το κάνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Όθωνας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Κυρία Πρόεδρε, όσο µπορώ πιο κωδικοποιηµένα και στο-
χευµένα θα καταθέσω τη δική µας προβληµατική, τη δική µας
άποψη.

Προφανώς ένα πρώτο σηµείο αποτελεί η κοινή συµφωνία, ελ-
πίζω, όσων βρισκόµαστε σ’ αυτήν την Αίθουσα στην προσήλωση
κατοχύρωσης των συνταγµατικά προβλεποµένων δικαιωµάτων
όλων των πολιτών. Σαφής προτεραιότητα της Κυβέρνησης και
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη είναι η κατοχύρωση και
όχι ο περιορισµός αυτών των συνταγµατικά κατοχυρωµένων δι-
καιωµάτων. 

Ένα δεύτερο σηµείο είναι ότι το δικαίωµα συνάθροισης είναι
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θεµελιώδες ατοµικό και συλλογικό δικαίωµα, γιατί µέσω αυτού
εκφράζεται η συλλογική δράση των κοινωνικών οµάδων να ση-
µατοδοτήσουν µε τη στάση τους, µε τη θέση τους, µε τη διαµαρ-
τυρία τους, η οποία είναι θεµιτή, και αυτό τους το δικαίωµα
οριοθετείται µε σαφήνεια έναντι της εκάστοτε κρατικής έκφρα-
σης και εξουσίας.

Ένα τρίτο σηµείο είναι ότι για να τυγχάνει αυτής της συνταγ-
µατικής προστασίας αυτό το θεµελιώδες δικαίωµα, όπως τυγχά-
νει, προφανώς θα πρέπει να υλοποιείται στα άλλα προβλεπόµενα
συνταγµατικά όρια και στις συνταγµατικές παραµέτρους που επί-
σης προβλέπονται.

Ένα τέταρτο σηµείο είναι η πραγµατικότητα, η ζώσα καθηµε-
ρινότητα στο πραγµατικό πεδίο αυτών των δικαιωµάτων. Είναι
κάτι που προφανώς εν πολλοίς εµπεριέχει όλα εκείνα ή πολλά
από εκείνα τα στοιχεία που ανέφερε η συνάδελφος.

Η δική µας υποχρέωση και ευθύνη και αυτό κάνουµε ως συ-
ντεταγµένη πολιτεία, ως Κυβέρνηση, ως Υπουργείο Προστασίας
του Πολίτη, είναι να συνεκτιµούµε όλες τις παραµέτρους. Να
προστατεύουµε και να προασπίζουµε όλα τα δικαιώµατα εκείνων
που διαδηλώνουν. Οφείλουµε να διασφαλίσουµε και την αδιατά-
ρακτη συνέχιση της οικονοµικής και κοινωνικής δραστηριότητας
της πόλης. Κάτι που ωστόσο δεν είναι ούτε εύκολο ούτε εφικτό
ούτε το καταφέρνουµε, γι’ αυτό και υπάρχει ζήτηµα το οποίο
αναγνωρίζουµε. Αναγνωρίζουµε επίσης ότι κοινωνικοπολιτικά
στερεότυπα έχουν οδηγήσει πολλές φορές σε µια µεγάλη δυ-
σκολία, για να µην πω σε σύνδροµα ενοχικών συµπεριφορών
στην εφαρµογή και σ’ αυτό το θέµα του αυτονόητου, δηλαδή να
µπορέσουµε να ισορροπήσουµε τα δικαιώµατα όλων των πολι-
τών. 

Πέρα απ’ αυτήν την αναγνώριση, κυρία συνάδελφε, θα επα-
νέλθω σ’ αυτό που σας είπα και στην αρχή ότι αυτό είναι ένα ευ-
ρύτερο πολιτικό ζήτηµα, όχι αστυνοµικό ζήτηµα. Το Υπουργείο
Δικαιοσύνης αλλά και το δικό µας Υπουργείο περιµένουν µε
πάρα πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, πρωτοβουλίες που έχει αναλάβει
η αυτοδιοίκηση, η οποία έχει ψηλά στην ατζέντα της αυτό το ζή-
τηµα. 

Όπως κι εσείς αναφέρατε, ο Δήµος Αθηναίων έχει συγκροτή-
σει µία επιστηµονική επιτροπή υψηλού κύρους της οποίας µε εν-
διαφέρον αναµένουµε τα αποτελέσµατα. Θα ήθελα όµως να σας
πω ότι για µας προϋπόθεση ανάληψης µίας ευρύτερης πολιτικής
και νοµοθετικής πρωτοβουλίας είναι ένας ανοικτός διακοµµατι-
κός διάλογος, αλλά διάλογος και µε τους κοινωνικούς φορείς και
εταίρους που θα δηµιουργήσει προϋποθέσεις συνεννόησης και
ευρύτερης συναίνεσης, που θα διασφαλίζει την εφαρµογή του
νέου νοµοθετικού πλαισίου κι όχι µία ακόµα επικαιροποίηση
ενός, πράγµατι, παρωχηµένου νοµοθετικού πλαισίου το οποίο
στην πράξη δεν θα εφαρµοστεί ποτέ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής Νοµού Έβρου της

Νέας Δηµοκρατίας κ. Αλέξανδρος Δερµεντζόπουλος και ο Βου-
λευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. Θεόδωρος Καράογλου ζητούν άδεια
ολιγοήµερης απουσίας τους στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τις

ζητηθείσες άδειες.
Η τέταρτη µε αριθµό 1329/26-9-2011 επίκαιρη ερώτηση δευ-

τέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Ηλία Πολατίδη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων εξάλειψης του
παραεµπορίου, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος Υπουργού και
διαγράφεται.

Τελευταία είναι η πέµπτη µε αριθµό 1326/26-9-2011 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τους
Υπουργούς Εξωτερικών και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
τα ναυάγια µε τοξικά – πυρηνικά απόβλητα στη Μεσόγειο.

Στην ερώτηση του κ. Κριτσωτάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνας, αφού πρώτα ο

κ. Κριτσωτάκης µας παρουσιάσει την επίκαιρη ερώτησή του
πολύ σύντοµα.

Έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, είναι ένα πάρα πολύ

σηµαντικό θέµα που θα µπορούσε κάποιος να το επιγράψει µε
διάφορους τίτλους. Όλοι θα ήταν σηµαντικοί, όλοι θα ήταν εν-
διαφέροντες και θα έβαζαν όλες τις κυβερνήσεις µπροστά σε
πολλή δουλειά.

Τα πυρηνικά όπλα, η πυρηνική ενέργεια δεν µπορούν να συ-
νυπάρξουν µε την ανθρωπότητα. Αυτό µπορεί να φαίνεται ως
δόγµα. Αυτό, όµως, που συζητάµε σήµερα είναι µία επιβεβαίωσή
του. Άρα δεν είναι δόγµα. 

Θα σας πω ότι στο 4ο Διεθνές Αντιπυρηνικό Φεστιβάλ της
Ρόδου που διοργάνωσε το δραστήριο Αντιπυρηνικό Παρατηρη-
τήριο Μεσογείου ένας από τους επικεφαλής της εθνικής γραµ-
µατείας της µεγαλύτερης περιβαλλοντικής οργάνωσης της
Ιταλίας, της LEGAMBIENTE, κατήγγειλε ότι στη Μεσόγειο έχουν
συµβεί πολλά ναυάγια µε τοξικά πυρηνικά που αποτελούν βόµ-
βες µε ανυπολόγιστες συνέπειες. 

Αυτό είναι ένα θέµα που αφορά σε πολλά Υπουργεία ίσως. Δεν
µπορεί να µου απαντήσει, βέβαια, ένα Υπουργείο, εκτός αν έχει
εξουσιοδοτηθεί ή αν είναι σε συνεργασία µε τις συναρµοδιότη-
τες που έχουν τα υπόλοιπα Υπουργεία. Και εξηγούµαι:

Θα έπρεπε να έχει συζητηθεί την προηγούµενη εβδοµάδα. Δεν
συζητήθηκε, όµως, διότι το Υπουργείο στο οποίο κυρίως απευ-
θυνόταν δεν ήθελε να αναλάβει αυτήν την ευθύνη. Κι, όµως, αυτό
ήταν το Υπουργείο Περιβάλλοντος. 

Έκανα µία επιστολή, η οποία απευθύνεται στο διευθυντή του
γραφείου του Πρωθυπουργού και στο Γενικό Γραµµατέα της Κυ-
βέρνησης, λέγοντας ότι η ερώτηση αυτή απευθύνεται ουσιαστικά
σε πέντε Υπουργεία, αλλά λόγω του Κανονισµού της Βουλής δεν
µπορεί να πάει και στα πέντε, θα πρέπει να απαντήσει το ένα.

Αν τώρα ο κύριος Υπουργός έχει εξουσιοδοτηθεί, έχει συνεν-
νοηθεί και µπορεί να απαντήσει –αυτό θα φανεί από τις απαντή-
σεις του- καλώς. Θα κάνουµε κριτική σε αυτά. Ειδάλλως, θα
πρέπει να κάνουµε κριτική στο ότι δεν απαντάται η ερώτηση, η
οποία, όµως, είναι πάρα πολύ σηµαντική.

Έχουν καταγραφεί εβδοµήντα περιπτώσεις ναυαγίων. Σε πολ-
λές από αυτές υπάρχουν ισχυρές ενδείξεις για µεταφορά τοξι-
κών και πυρηνικών αποβλήτων. Σε πολλές είναι και αποδείξεις,
αλλά αυτό δεν µπορεί ακόµη να τεκµηριωθεί τυπικά. Το τονίζω,
τυπικά. Και σας λέω ότι εµπλέκεται εκεί το οργανωµένο έγκληµα,
κυβερνήσεις και η µαφία. 

Από την άλλη πλευρά, εµείς τι θέλουµε να µάθουµε από την
Κυβέρνηση, µετά από το τελευταίο ατύχηµα στη Φουκουσίµα και
την ενεργοποίηση, υποτίθεται, των ανακλαστικών της κοινωνίας
και των κυβερνήσεων; Έχουµε κάνει όλοι αυτό που πρέπει και ει-
δικά η Κυβέρνηση; Αυτό ζητούµε να µας πει ο κύριος Υπουργός.
Και συγκεκριµένα:

Τι πρωτοβουλίες έχει πάρει και ποιες θα πάρει η ελληνική Κυ-
βέρνηση για τη συντονισµένη δράση των κυβερνήσεων της πε-
ριοχής της ευρύτερης, ώστε να ελεγχθούν αυτές οι καταγγελίες
και να παρθούν µέτρα ελαχιστοποίησης των κινδύνων από αυτά
τα ναυάγια;

Πώς θα προωθηθεί ο συντονισµός των κυβερνήσεων της Με-
σογείου για αποτροπή παρόµοιων εγκληµατικών δράσεων στο
µέλλον;

Καταλαβαίνω ότι αυτό που ρωτάµε είναι δύσκολο, αλλά είναι
ανάγκη να ερωτηθεί και είναι ανάγκη και να απαντηθεί άµεσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Όθω-

νας.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κατ’ αρχάς, κυρία Πρόεδρε να ενηµερώσω κι εσάς και τον
κύριο συνάδελφο ότι µιλώ ως Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη και µόνο. Δεν υπάρχει κάποια ευρύτερη συνεννόηση, εξου-
σιοδότηση. Απλά, δεν κατάλαβα αν ο συνάδελφος το θέµα αυτό
το έχει υποβάλει και µε τη διαδικασία της ερώτησης –όχι της επί-
καιρης ερώτησης- στα συναρµόδια Υπουργεία, για να πάρει εγ-
γράφως, όπως προβλέπεται, απαντήσεις. Κι αν ναι, τι απαντήσεις
έχει πάρει από τα υπόλοιπα Υπουργεία; Νοµίζω ότι αυτός είναι ο
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δόκιµος τρόπος, ο κοινοβουλευτικός, όταν θέλουµε από πολλά
Υπουργεία να πάρουµε απαντήσεις και να διασταυρώσουµε από-
ψεις.

Κυρία Πρόεδρε, εγώ θα συµφωνήσω ότι το ευρύτερο θέµα της
προστασίας του θαλασσίου περιβάλλοντος είναι ένα ζωτικό, ένα
κρίσιµο θέµα στο σύγχρονο κόσµο και ιδιαίτερα στη Μεσόγειο
και στην πατρίδα µας. Και αυτή η κρισιµότητα, νοµίζω, επιβάλλει
ευαισθησία, την οποία αναγνωρίζω στο συνάδελφο και στην πρω-
τοβουλία του –εξάλλου είναι διαρκής και διαχρονική- αλλά και
περισσότερη προσοχή, την οποία δεν θα απένειµα µε την ίδια ευ-
κολία, όπως αναγνώρισα την ευαισθησία.

Εγώ αντιλαµβάνοµαι ότι υπάρχει µια αναφορά, µια καταγγελία
κάποιου µέλους κάποιας περιβαλλοντικής οργάνωσης σε κάποιο
περιφερειακό συνέδριο, το τέταρτο, πέµπτο που έγινε πρό-
σφατα. Χωρίς να υποτιµώ ούτε το φορέα της άποψης, ούτε το
συνέδριο στο οποίο διατυπώθηκε, υπάρχει, όµως, µια άποψη που
λέει ότι σ’ όλη αυτήν την ιστορία εµπλέκεται το οργανωµένο
έγκληµα, η µαφία και οι κυβερνήσεις και καλείται η Κυβέρνηση
να συντονίσει τις υπόλοιπες κυβερνήσεις που µαζί µε την µαφία
και το οργανωµένο έγκληµα…

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Είναι λάθος.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Αυτό λέει η ερώτησή σας, κύριε συνάδελφε.
Θέλω, λοιπόν, να πω ότι οι Υπηρεσίες του Υπουργείου Προ-

στασίας του Πολίτη και συγκεκριµένα οι αρµόδιες Υπηρεσίες του
Λιµενικού Σώµατος Ελληνικής Ακτοφυλακής δεν έχουν καµµία
αναφορά, όχληση, καταγγελία στα αρµόδια τµήµατά τους γι’
αυτό το γεγονός ή για παρεµφερή γεγονότα.

Για όλα τα υπόλοιπα νοµίζω ότι δεν µας χωρίζει ούτε στο επί-
πεδο των απόψεων, ούτε στο επίπεδο του τι πρέπει να πράξουµε
καµµία απόσταση µε τον κύριο συνάδελφο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής, κ. Κριτσωτάκης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω ότι δεν

µπορεί, πραγµατικά, να απαντήσει -και εδώ δεν είναι ευθύνη του
κυρίου Υφυπουργού- ένα Υπουργείο γι’ αυτό το θέµα, που όπως
σας είπα -και όπως καταλαβαίνει όποιος το γνωρίζει- δεν είναι
αρµοδιότητα ενός Υπουργείου, αλλά είναι αρµοδιότητα και του
Υπουργείου Περιβάλλοντος και του Υπουργείου Εξωτερικών και
του Υπουργείου Παιδείας, που βλέπει τα θέµατα έρευνας και τε-
χνολογίας και του Υπουργείου Ανάπτυξης, είναι και για τη θά-
λασσα και µέσα σ’ αυτά -ίσως ένα από τα τελευταία- είναι
αρµοδιότητα και του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη.

Άρα, ουσιαστικά δεν µπορεί ο κύριος συνάδελφος, να µου
απαντήσει και βλέπω ότι µέχρι στιγµής δεν έδωσε καµµία απά-
ντηση. Εγώ θα το ξαναφέρω το θέµα, διότι δεν µπορεί να µην
υπάρχει θέµα, επειδή εσείς δεν µπορείτε να απαντήσετε ή επειδή
δεν συντονίζεται η Κυβέρνηση.

Εγώ, θα καταθέσω στα Πρακτικά την επιστολή που κατέθεσα
στο Διευθυντή του Γραφείου του Πρωθυπουργού και στο Γενικό
Γραµµατέα της Κυβέρνησης, όπου λέω ότι επειδή καταθέσαµε
την ερώτηση και µας δήλωσε αναρµοδιότητα το ένα Υπουργείο,
να συντονιστούν τα συναρµόδια Υπουργεία-µάλιστα εγώ δεν λέω
ποια είναι, για να αποφασίσουν µόνοι τους- και να δοθεί µια απά-
ντηση από το Υπουργείο που θα επιλέξει τελικά η Κυβέρνηση.
Εάν η Κυβέρνηση επιλέγει εσάς, νοµίζω ότι υποβαθµίζει το θέµα.
Δεν µε πειράζει που υποβαθµίζει την ερώτηση και αν θέλετε και
εµένα προσωπικά, µε πειράζει που υποβαθµίζει την κοινοβουλευ-
τική διαδικασία και τελικά υποβαθµίζει και αυτό το θέµα που είναι
πάρα πολύ σοβαρό.

Λέµε, δηλαδή, ότι όλοι ευαισθητοποιούµαστε για τη Φουκου-
σίµα και για τα ατυχήµατα, αλλά βλέπουµε ότι όταν κάτι είναι
κάτω από το νερό και όταν είναι κάτω από τα πόδια µας, εν πάση
περιπτώσει, δεν ευαισθητοποιούµαστε, τουλάχιστον µέχρι στιγ-
µής, γιατί µπορεί να το διορθώσετε αυτό αύριο και υπάρχει χρό-
νος.

Ακούστε, όµως, να δείτε τώρα. Υπάρχουν καταγγελίες και εγώ
θα σας καταθέσω φωτογραφίες και τα χαρακτηριστικά του κάθε
πλοίου που έχει ναυαγήσει και µιλάµε για εβδοµήντα. Θα σας
πω, λοιπόν, ότι εκτός από τις φωτογραφίες, το τονάζ, το έτσι, το

αλλιώς, πότε, τι κ.λπ…
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ήταν πυρηνικά αυτά;
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ακούστε. Εγώ ζητώ να γίνει διερεύ-

νηση, διότι όταν υπάρχει καταγγελία της µεγαλύτερης περιβαλ-
λοντικής οργάνωσης της Ιταλίας δεν µπορεί να λέτε ότι είναι µια
οργάνωση, ένας εκπρόσωπος σ’ ένα συνέδριο. Αυτό το είπατε
και νοµίζω ότι το υποβαθµίσατε όσο δεν παίρνει το θέµα.

Εγώ, λοιπόν, θα καταθέσω τώρα αυτά και θα καταθέσω και την
επιστολή. Επί της ουσίας τώρα δεν µπορεί να γίνει συζήτηση
όσον αφορά την απάντηση, αλλά τουλάχιστον ας κατανοηθεί το
θέµα.

Σας λέω, λοιπόν, ότι από αυτά τα πυρηνικά απόβλητα µπορεί
να έχουµε συνέπειες σε πέντε, σε δέκα, σε δεκαπέντε χρόνια.
Σας λέµε που είναι βυθισµένα και θα πρέπει µε τα εργαλεία που
έχετε, να κάνετε εσείς τη µελέτη. Εσείς θα έπρεπε να µας πείτε
σήµερα εάν υπάρχει ή δεν υπάρχει πρόβληµα, που υπάρχει και
πόσο είναι το πρόβληµα. Θα το κάνετε αυτό µε τα εργαλεία που
έχετε, δηλαδή τα ερευνητικά κέντρα, παραδείγµατος χάριν, το
ΕΛΚΕΘΕ, που έχει το καράβι, που µπορεί να κάνει τις έρευνες,
να κάνει µετρήσεις, να δει αν υπάρχει εκεί όντως κάποια ακτινο-
βολία που σηµαίνει ότι κάτι υπάρχει. Οι καταγγελίες είναι µεγά-
λες. Πώως θα το κάνετε όµως; 

Σας προετοιµάζω σε τι θα πρέπει να απαντήσετε την επόµενη
φορά, όταν θα γίνει η συζήτηση πραγµατικά.

Ρωτάω το εξής: Πώς θα γίνει αυτό όταν το ΕΛΚΕΘΕ κινδυνεύει
να κλείσει µε την περιστολή, κατ’ αρχάς, των ανθρώπων που ερ-
γάζονται εκεί και κατά δεύτερον, των χρηµάτων µε τα οποία χρη-
µατοδοτείται, ενώ από την άλλη µεριά γίνεται νοµικό πρόσωπο
ιδιωτικού δικαίου αυτές τις µέρες που µιλάµε, δηλαδή, τώρα που
το χρειαζόµαστε είτε για τις ΑΟΖ είτε γι’ αυτά που σας λέω είτε
για πολλά άλλα; 

Εν πάση περιπτώσει, θέλω να σας πω ότι αυτό που θα έπρεπε
να απαντήσετε είναι ποιες είναι οι πρωτοβουλίες που έχετε
πάρει, διότι µετέχετε –προσέξτε, κύριε Υφυπουργέ- ως Κυβέρ-
νηση στη συνθήκη της Βαρκελώνης που είναι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω µε αυτό, κυρία Πρόε-
δρε. 

Λέω λοιπόν, ότι µετέχετε στη Συνθήκη της Βαρκελώνης από
το ’76. Και αυτά τα θέµατα είναι πρώτης προτεραιότητας, αφού
αυτή η Συνθήκη αφορά την προστασία της Μεσογείου όχι γενικά
του περιβάλλοντος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θα έπρεπε να µας πείτε σήµερα ως Κυβέρνηση: Ποιες είναι οι
πρωτοβουλίες που έχετε πάρει; Ποιες πρωτοβουλίες σχεδιάζετε
να πάρετε και σε ποια κατεύθυνση; Ποια αποτελέσµατα αναµέ-
νετε; Τι είναι αλήθεια από αυτά που καταγγέλλετε και τι δεν είναι;
Ποια είναι αυτά που πρέπει ακόµη να καταγγελθούν και δεν
έχουν καταγγελθεί; Διότι και αυτό µπορεί να υπάρχει. Με ποιες
χώρες και ποιους οργανισµούς έχετε συνεργαστεί; Με ποιους
σχεδιάζετε να συνεργαστείτε; Γιατί δηλώνει αναρµοδιότητα το
Υπουργείο Περιβάλλοντος όταν προφανώς συµµετέχει όλα αυτά
τα χρόνια σε αυτή τη Συνθήκη της Βαρκελώνης; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε,
είστε σαφής. Ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, δηλώνω, κυρία
Πρόεδρε, ότι δεν ικανοποιούµαι καθόλου, µα καθόλου µε την
απάντηση. Δεν υπήρξε απάντηση. Υπήρξε µη απάντηση. Υπήρξε,
επίσης και υποβάθµιση του θέµατος. Θα έλεγα ότι … 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Κριτσωτάκη, µην
επαναλαµβάνεστε. Είστε σαφής. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: …και τώρα να σταµατούσε η διαδι-
κασία δεν θα χάναµε κάτι. 

Την επόµενη φορά και µε τη δική σας συνεργασία του δικού
σας Υπουργείου, αλλά κυρίως των άλλων που λείπουν και δεν
συµµετέχουν στην απάντηση, να δοθεί µια απάντηση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
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στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Εµµανουήλ Όθωνας για τη δευ-

τερολογία του.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Δεν µπορώ να κατανοήσω, κυρία Πρόεδρε, γιατί ήθελε ο
κύριος συνάδελφος να κλείσει εδώ η διαδικασία, να στερήσει δη-
λαδή τη δυνατότητα και σε εµένα να απαντήσω.  Όπως ο συνά-
δελφος είπε τι θα περίµενε από την Κυβέρνηση, θα ήθελα να του
πω και εγώ τι θα περίµενα από ένα σοβαρό εκπρόσωπο του Κοι-
νοβουλίου που έχει µια καταγγελία, όπως τη χαρακτήρισα στην
πρωτολογία µου. Και αντί να έρθει σε µια επαφή ή να κάνει µια
απλή κοινοβουλευτική ερώτηση στο Υπουργείο Παιδείας που
εποπτεύει το ΕΛΚΕΘΕ, το ΔΗΜΟΚΡΙΤΟ και την Ελληνική Επι-
τροπή για την Ατοµική Ενέργεια και να δει αν έχει στοιχειώδη βα-
σιµότητα αυτή η αναφορά, ούτως ώστε να τη φέρει µε τη
διαδικασία της επίκαιρης ερώτησης, εγκαλεί την Κυβέρνηση γιατί
πίσω από τις φήµες και πίσω από τους ψιθύρους κάποιου περι-
βαλλοντολόγου δεν έχει γίνει κάποιο έκτακτο υπουργικό συµβού-
λιο για να πάρει απαντήσεις ο κ. Κριτσωτάκης. 

Θα ήταν πάρα πολύ απλό αν ο στόχος δεν ήταν οι εντυπώσεις
και ήταν η ουσία. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής.)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Παρασκευής 30 Σεπτεµβρίου 2011.

Α. Επίκαιρες Ερωτήσεις Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130, παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της
Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 1337/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση της Β’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Ροδούλας Ζήση προς τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε το Ρυθµι-
στικό Σχέδιο Βόλου και το Πρόγραµµα Προστασίας Περιβάλλο-
ντος του Οικιστικού Συγκροτήµατος Βόλου. 

2. Η µε αριθµό 1336/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την προώθηση των επιχειρήσεων υδατοκαλ-
λιέργειας στην περιοχή Πόρτο-Λάφια της Καρυστίας Ευβοίας.  

3. Η µε αριθµό 1344/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος
Χαλβατζή  προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε την απόφαση του Υπουργείου Ανάπτυξης
να επιτρέψει στην εταιρεία «Χρυσωρυχεία Θράκης» την εκµετάλ-

λευση του κοιτάσµατος χρυσού στο Πέραµα Θράκης. 
4. Η µε αριθµό 1334/94/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-

έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τα οικονοµικό-κοινωνικά µέτρα της Κυβέρνησης και
τις συνέπειες στην κοινωνία.

5. Η µε αριθµό 1333/93/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε την προστασία των ασφαλιστικών ταµείων από το
πρόγραµµα εθελοντικής ανταλλαγής οµολόγων.

Β. Επίκαιρες Ερωτήσεις Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 1343/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντί-
νου Γείτονα προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, σχετικά µε τη σχέση των Μη Κυβερνητικών Οργα-
νώσεων και των προγραµµάτων απασχόλησης ανέργων. 

2. Η µε αριθµό 1335/20-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Γιαννάκη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την απόφαση για εργασιακή
εφεδρεία στην Αεροπορική Βιοµηχανία. 

3. Η µε αριθµό 1345/29-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεόδωρου
Ιγνατιάδη προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων  και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την καταβολή δεδουλευµένων στους εργαζόµενους
στην «ΑΕΓΕΚ Κατασκευαστική Α.Ε.».

4. Η µε αριθµό 1342/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη
προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τα δηµοσιεύµατα
περί εφαρµογής εργασιακής εφεδρείας σε επαγγελµατίες οπλί-
τες και τη µαταίωση της Άσκησης «ΠΑΡΜΕΝΙΩΝ».

5. Η µε αριθµό 1339/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη
φορολογική µεταχείριση της εκκλησιαστικής περιουσίας. 

6. Η µε αριθµό 1340/27-9-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την ανάγκη δηµιουργίας
του νοσοκοµείου στην ανατολική Αττική.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.57’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 30 Σεπτεµβρίου 2011 και
ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
επίκαιρης επερώτησης σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που
έχει διανεµηθεί.
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